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Datum 2020-10-29   
 
Tid Kl. 13:00-14:45 
 
Plats Danssalongen Hullsta gård, Sollefteå 
 
Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 
 
Övriga  Anna-Sofia Kulluvaara, Kommundirektör, §§ 178-199 
Närvarande Anna Forsberg, sekreterare, §§ 178-199 
 Niklas Nordén, Ekonomichef, §§ 180-181, 192 
 Ann-Katrin Lundin, Huvudenhetschef, § 191 
 Örjan Abrahamsson, Huvudenhetschef § 193 

Majed Safaee, Kommunikationsstrateg, § 186 
Jan Röhlander, Näringslivsutvecklare, § 186 
 
   

   
     
Underskrifter Sekreterare  .....................................................................    
  Anna Forsberg §§ 178-199 
 
 Ordförande  .....................................................................     
  Johan Andersson (C) §§ 178-199 
 
  Justerare ……………………………………………  
  Åsa Sjödén (S) §§ 178-199 
 
   
 

Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens officiella webbanslagstavla. 
 
Myndighet  Kommunstyrelsen 
 
Sammanträdesdatum  2020-10-29 
 
Anslaget sätts upp 2020-11           tas ner 2020- 
 
Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelseförvaltningen, kommunhuset, Sollefteå 
 
Underskrift ……………………………………………………………………  / 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
Namn När- 

varo 
Tjg. 
ers. 

Reservation Jäv Anteckning  
§ 
192 

§ 
193 

§ § § 
179 

§ 
 

§ § § 

Ledamöter 
Johan Andersson (C) X   R        

Ordförande 
Maria Wennberg (C) X           Tjg § 178-192 
Anton Ångman (C) X   R   J     Tjg ej § 179 
Birgitta Häggkvist (VI) X            
Ulrika Bergman (VI) -            
Roger Johansson (VI) X            
Kjell-Åke Sjöström (V) X            
Ulf Breitholtz (V) X            
John Åberg (S) X  R          
Åsa Sjödén (S) X  R         Justerare 
Tommy Svensson (S) -            
Mikael Sjölund (S) -            
Lillemor Edholm (S) -            
Vakant (S) -            
Roger Westerlund (-) X  R          
Ersättare 
Joel Ölund (C) -            
Monica Tirri (C) X x  R        Tjg § 179, §§ 193-

199 
Daniel Höglund (C) -            
Jörgen Åslund (VI) -            
Linus Källgren (VI) X X           
Maria Eriksson (VI) X            
Sebastian Nygren (V) X            
Marie Hansson (V) X            
Lennart Önblad (S) X X R          
Åsa Nilsson (S) X X R          
Susanne Lindahl (S) X X R          
Morgan Nordin (S) -            
Vakant (S) -      

     
 

Folke Lindgren (M) X X           
Sven-Erik Ragnarsson  
(-) 
 

-      
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Val av justerare 
Åsa Sjödén (S) väljs att justera protokollet. 
 
Justering av dagordning 
Övriga fråga – ”Medel till föreningsverksamhet för ungdomar” läggs till på dagordningen. 
 
Anmälan av protokoll 
Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 
 
- Utskottet för Samhällsutveckling 2020-10-12 
- Allmänna utskottet 2020-10-13 
- Utskottet för Vård och omsorg 2020-10-14 
- Utskottet för Unga och lärande 2020-10-15 
 
 
Läggs till handlingarna. 
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§ 178  Dnr KS 8/2020 
 
Muntliga informationer 
 
Beslut 
Informationerna noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande.  
 
Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 
 
 
Anna-Sofia Kulluvaara, Kommundirektör  
Informerar om; 

• Skolinspektionens kvalitetsgranskning genomförs. 
• IVO anmälan har gjorts gällande händelse inom vården. 
• Firar etablering av Försvarsmakten den 5 november, i kommunhuset, 

Coronaanpassat i små grupper. Ytterligare festligheter planeras. 
• Sollefteå kommun söker en Översiktsplanerare. 
• Drivkraft on tour planeras igen. 
• Förberedelse för Försvarsmaktens etablering pågår. Projektledare för detta är Hans 

Pahlin. Politisk styrgrupp finns. 
 
 
Uppföljning Personligassistans på entreprenad - Ekonomi 
Leif Kåren, ekonomi och Mattias Axelsson, ekonomi 
Presenterar grunderna för ekonomi kring personlig assistans.  
När beslutet togs om att gå över till personligassistans entreprenad, var det 18 brukare 
som berördes, dessa hade beslut enligt SFB eller LSS. 
Sedan beslutet togs har antalet beviljade timmar ökat med cirka 13 000 timmar LSS i 
egen regi och 11 500 timmar hos annan anordnare. 
 
Med dagens volymer ser kostnaden ut på följande vis;  

Kostnad 2019 Kostnad 2020 Kostnad 2021 

Egen regi 28 034 34 506 38 326 

Efter upphandling 
 

30 330 31 709 

Differens 
 

4 176 6 617 
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Besparingar består av; 
 
Kostnad per timme = -4 800 tkr  

• Övertidsersättning 
• Väntetid/Jour 
• Lönetillägg 
• Dubbla sjuklönekostnader 

 
Administration = - 1 800 tkr. Totalt 6 600 tkr. 
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§ 179 Dnr KS 107/2020 
 
Bredbandsansökan ”Bredband Ledinge”   

Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att, under förutsättning att beslut tas enligt bifogad finansieringsplan hos deltagande 
medfinansiärer, äga och medfinansiera projektet ”Bredband Ledinge” med 700.000 kr år 
2023. (ID 81360) 
 
Jäv 
Anton Ångman (C) anmäler jäv och lämnar mötet.  
 
Ärendebeskrivning/Sammanfattning  
Post- och telestyrelsen har utlyst 136 miljoner till bredbandsutbyggnad som fördelas 
jämnt till fyra regioner: Blekinge, Värmland, Västernorrland och Västra Götaland. Stödet 
riktas till glesbefolkade områden där PTS bedömer att kommersiella aktörer inte kommer 
att bygga ut bredband under de närmaste tre åren. Medlen fördelas enligt principen lägst 
kostnad per ansluten fastighet, där de projekt som behöver minst stöd per ansluten 
fastighet får ta del av stödmedlen. Fördelningen sker genom en anbudstävling. 
 
Sollefteå kommun har skickat in en projektansökan(anbud) gällande området kring 
Ledingesjön samt Jämtnäset. Projektet omfattar 50 byggnader, varav 10 byggnader är 
fritidshus. 
Projektets omslutning är ca 7 mnkr. Av dessa 7 mnkr finansieras 700 tkr av 
anslutningsavgifter, 700 tkr genom medfinansiering av Sollefteå kommuns samt ca 5,5 
mnkr från PTS.  
 
Förvaltningens bedömning 
Projektansökan matchar prioriteringarna i kommunens bredbandsstrategi. Boende i 
området har visat intresse och varit behjälpliga med kontakter med de fastighetsägare som 
finns inom området. Projektet är i sin storlek och utformning väl anpassat mot de 
regelverk som Post- och telestyrelsen satt upp.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsens allmänna utskott, föreslå 
kommunstyrelsen besluta  
 
att under förutsättning att beslut tas enligt bifogad finansieringsplan hos deltagande 
medfinansiärer, äga och medfinansiera projektet ”Bredband Ledinge” med 700.000 kr år 
2023. 
 



 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2020-10-29 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

9 (75) 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Medfinansiering av projektet förslås ske genom kommunstyrelsens konto för 
projektmedfinansiering, id: 81360, med 700.000 kr år 2023. 
 
Kundintäkter finansierar driftkostnaderna. 
 
Beslutsunderlag/Lagrum 
Förvaltningsyttrande, Mikael Näsström, KS 107/2020-2 
Underlag till yttrandet, KS 107/2020-3 
 
Allmänna utskottets förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår  
Kommunstyrelsen besluta  
 
att under förutsättning att beslut tas enligt bifogad finansieringsplan hos deltagande 
medfinansiärer, äga och medfinansiera projektet ”Bredband Ledinge” med 700.000 kr år 
2023. (ID 81360) 
 
Förslag till beslut på mötet 
Linus Källgren (Vi) föreslår bifall till förvaltningens förslag. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skicka till 
Ansvarig handläggare, Tillväxtavdelningen Sollefteå kommun 
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§ 180  Dnr KS 237/2020 
 
Kapitalisering av Kommuninvest Ekonomisk förening 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
Att förvaltningen får i uppdrag att meddela Kommuninvest att Sollefteå Kommun inte 
kommer erlägga förlagslånet som en kapitalinsats då kommunfullmäktige sammanträder 
först efter den 20:e november. 
 
 
Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta 
 
Att kommunstyrelsen bemyndigas att besluta om och vidta de åtgärder som krävs för 
inbetalning av kapitalinsats i Föreningen till följd av ökade krav på kapitalinsats under åren 
2021, 2022, 2023 och 2024, upp till ett belopp motsvarande maximalt 1300 kronor per 
invånare.  
 
Information 
Niklas Nordén, Ekonomichef, informerar om bakgrunden för ärendet och de tidsramar som 
gäller. 
Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 
 
Ärendebeskrivning/sammanfattning  
Sollefteå Kommun är medlem i Kommuninvest Ekonomisk förening (”Föreningen”). 
Föreningen är en medlemsorganisation som utifrån en kommunal värdegrund företräder 
den kommunala sektorn i finansieringsfrågor. 
 
Upplånings- och utlåningsverksamheten bedrivs i det av Föreningen helägda dotterbolaget 
Kommuninvest i Sverige AB (”Kommuninvest”). Kommuninvests kreditvärdighet bärs 
upp av en solidarisk borgen från medlemmarna, vilken bidrar till att göra Kommuninvest 
till en attraktiv motpart för kvalificerade investerare och finansiella institutioner. 
 
I november 2010 upptog Föreningen förlagslån från medlemmarna omfattande 1 miljard 
kronor. Syftet med förlagslånen var att efter finanskrisen snabbt höja nivån på kapital i 
Kommuninvest i avvaktan på att kapitalet genom medlemsinsatser ökat till de nivåer som 
krävs av Finansinspektionen.  
 
Sollefteå Kommuns förlagslån till Föreningen uppgår till 4,2 mnkr, jämte ränta. 
 



 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2020-10-29 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

11 (75) 

Genom regeländringar får det befintliga förlagslånet till Kommuninvest inte längre 
inräknas in i kapitalbasen, vilket innebär att det inte längre fyller den tänkta funktionen att 
bidra till kapitaliseringen av Kommuninvest. Förlagslånen ska därför återbetalas till 
medlemmarna. 
 
Eftersom Kommuninvest de kommande åren behöver tillföras nytt kapital erbjuds samtliga 
medlemmar som bidragit till förlagslånen att omedelbart använda sin del av förlagslånen 
för att öka sin kapitalinsats till Föreningen och således inbetala motsvarande belopp till 
Föreningen i form av en kapitalinsats.  
 
Inbetalning av kapitalinsats 
Vid föreningsstämman 2020 beslutades om en ändring av stadgarna så att en enda nivå på 
kapitalinsatsen i form av obligatorisk medlemsinsats ska gälla för samtliga medlemmar. 
Den nya nivån uppgår till 1 300 kronor per invånare för kommuner och 260 kronor per 
invånare för regioner, vilket samtliga medlemmar ska ha uppnått vid utgången av 2024. 
Den nya nivån har kopplats till en årlig trappa, där kravet ökar successivt under de 
kommande fyra åren enligt följande: 
 

År Kapitalinsats (kr/invånare)  
(kommun) 

Kapitalinsats (kr/invånare) 
(region) 

2020 900 180 
2021 1 000 200 
2022 1 100 220 
2023 1 200 240 
2024 1 300 260 

 
Medlemmarna ska således, med start 2021, tillse att deras kapitalinsatser i Föreningen minst 
uppgår till ovan angivna belopp.  
 
Det kommer därutöver, liksom tidigare, vara möjligt att i enlighet med stadgarna delta med 
en insats utöver ovan angivna insatsnivå, upp till ett belopp motsvarande 1 800 kronor per 
invånare för kommuner (360 kronor per invånare för regioner). 
 
Som redovisats ovan erbjuds alla medlemmar som deltog i förlagslånet att betala in 
motsvarande summa till Kommuninvest som insatskapital. I det fall medlemmen har för 
avsikt att inte betala in motsvarande summa till Kommuninvest ska medlemmen 
informera Kommuninvest om detta. 
 
Återbetalning sker den 30:e september och inbetalning av kapitalinsats motsvarande 
förlagslånet skall senast ske 20:e november. 
 
Sollefteå Kommuns åtagande för nästkommande kapitaliseringsperiod ser ut enligt nedan 
vid nyttjande av Kommuninvests förslag: 
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År Kapitalinsats Kapitalinsats vid inbetalt förlagslån  
2020 17 798 400 0 
2021 19 776 000 0 
2022 21 753 600 0 
2023 23 731 200 1 732 800 
2024 25 708 800 1 977 600 

 
Alternativet är årliga inbetalningar på mellanskillnaden mellan föregående nivå och det 
nya årets nivå vilket innebär ett årligt kapitaltillskott till Kommuninvest på 1 977 600 
kronor. 
 
Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen tillstyrker att kommunen använder de återbetalda medlen för förlagslånet 
till att öka kommunens insatskapital, samt att beslut fattas av fullmäktige för att hantera 
detta. 
 
Sista datum för hantering i Kommunfullmäktige infaller den 26:e oktober i annat fall 
behöver Kommuninvest meddelas om att Sollefteå Kommun inte kommer erlägga 
förlagslånet som en kapitalinsats. 
 
Nedan beslutsformuleringar kommer från Kommuninvest, och är framtagna för att 
Kommunfullmäktige vid enbart ett tillfälle skall behöva fatta beslut rörande 
kapitaliseringsperioden: 
 
Kommunfullmäktige beslutar:  
Att Sollefteå Kommun till Kommuninvest ekonomisk förening ska inbetala ett insatsbelopp 
om 4,2 mnkr samt att kommunstyrelsen bemyndigas att vidta de åtgärder som krävs med 
anledning av inbetalningen.  
 
Att kommunstyrelsen bemyndigas att besluta om och vidta de åtgärder som krävs för 
inbetalning av kapitalinsats i Föreningen till följd av ökade krav på kapitalinsats under åren 
2021, 2022, 2023 och 2024, upp till ett belopp motsvarande maximalt 1300 kronor per 
invånare.  
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Niklas Nordén, KS KS 237/2020-4 
Information om kapitalisering, KS 237/2020-1 
Bilaga 1 Förslag missiv och beslutsformuleringar, KS 237/2020-2 
Bilaga 2 Insatskapital per medlem samt förlagslån, KS 237/2020-3 
 
Allmänna utskottets förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår  
Kommunstyrelsen besluta 
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Att förvaltningen får i uppdrag att meddela Kommuninvest att Sollefteå Kommun inte 
kommer erlägga förlagslånet som en kapitalinsats då kommunfullmäktige sammanträder 
först efter den 20:e november. 
 
 
Allmänna utskottet föreslår 
Kommunstyrelsen föreslå 
Kommunfullmäktige besluta 
 
Att kommunstyrelsen bemyndigas att besluta om och vidta de åtgärder som krävs för 
inbetalning av kapitalinsats i Föreningen till följd av ökade krav på kapitalinsats under åren 
2021, 2022, 2023 och 2024, upp till ett belopp motsvarande maximalt 1300 kronor per 
invånare.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skicka till  
Niklas Nordén, Ekonomi 



 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2020-10-29 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

14 (75) 

§ 181 Dnr KS 13/2020  
 
Verksamhets- och ekonomisk uppföljning per sista september 
2020 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden 
januari till september 2020.  
 
att uppdra till verksamheterna med negativ budgetavvikelse att vidta åtgärder för att 
komma i anslagen budgetram. Samt uppmanar samtliga verksamheter att se över intäkter 
och kostnader så att kommunen får budgeten i balans. 
  
Information 
Niklas Nordén, Ekonomichef, informerar om ärendet.  
Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 
Dialog vad gäller återsök av kostnader kopplat till Corona förs. 
 
Ärendebeskrivning 
Sollefteå Kommun redovisar en positiv avvikelse mot budget på 22 mnkr. Totalt har 
kommunstyrelsens nettokostnad ökat med 18,7 mnkr mot föregående år. Utbildning och 
omsorg visar på stora negativa avvikelser medan övriga verksamheter visar en ekonomi 
mer i balans.  
 
Även under 2020 är det stor ekonomisk påverkan från de delar som ligger inom 
finansförvaltningen.  Pensionerna visar positivt med 0,2 mnkr, en kraftig nedrevidering 
jämför med delårsbokslutet. Skogsförsäljning innebär en reavinst på 6 mnkr vilket 
reinvesterades i golfbanan. Pensionskapitalet fluktuerar månad för månad till följd av 
redovisning enligt verkligt värde och en börs som påverkas av corona. Skatter och bidrag 
är 32,9 mnkr högre till och med September till följd av ändrad kostnadsutjämning samt 
regeringens välfärdssatsningar.  
 
Prognosen som presenterades i delårsbokslutet på 47,5 mnkr ser just nu ut att justeras ned 
kraftigt till följd av två nya prognoser. Skatteprognosen indikerar att skatteutvecklingen 
under 2020 kommer att försämras med ca 7 mnkr och ny prognos från KPA rörande 
pensioner indikerar ca 8 mnkr i högre pensionskostnad. Fortsatt finns osäkerheten 
avseende återsökta medel där enbart hälften av återsökta medel om 19,1 mnkr bokades 
upp som intäkt i delårsbokslutet.  
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, KS 13/2020-23 
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Månadsuppföljning januari-september 2020, KS 13/2020-24 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen godkänna 
redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden januari till 
september 2020.  
 
Allmänna utskottets förslag till beslut 
Allmänna utskott föreslår  
Kommunstyrelsen besluta  
 
att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden 
januari till september 2020.  
 
Förslag till beslut på mötet 
Birgitta Häggkvist (Vi) föreslår tillägg ”att uppdra till verksamheterna med negativ 
budgetavvikelse att vidta åtgärder för att komma i anslagen budgetram. Samt uppmana 
samtliga verksamheter att se över intäkter och kostnader så att kommunen får budgeten i 
balans.” 
 
Beslutsgång 
Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen beslutar enligt 
förvaltningens förslag med tillägg av Birgitta Häggkvist (Vi). Finner så. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skicka till  
Niklas Nordén, Ekonomi 
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§ 182 Dnr KS 69/2020  
 
Svar på motion – Kostnadsfria broddar till kommuninvånare över 
65 +  
Beslut   

Kommunstyrelsen föreslår  
Kommunfullmäktige besluta  

att avslå motionen. 
 
Ärendebeskrivning 
John Åberg (S) har lämnat in en motion gällande kostnadsfria broddar till 
kommuninvånare över 65 +. I motionen yrkas att kommunen inför nästa vinter avsätter 
200 000 kr för att erbjuda kostnadsfria broddar till invånare äldre än 65 år 
 
Allmänt om fallolyckor 
När det gäller fallolyckor är den vanligaste orsaken att man snubblar eller halkar, till 
exempel på äldre inträffar 75  procent av skadorna i hemmiljö. Sladdar, lösa mattor och 
hala golv är vanliga fallorsaker. Vanligt är också olyckor i samband med att man 
balanserar på stol, pall eller stege för att byta glödlampa, ordna med gardiner, tvätta 
fönster och liknande. (1177 Vårdguiden) 
SBU (Statens beredning för medicinsk och social utvärdering) har tillgängliggjort och 
kommenterat en systematisk kunskapsöversikt från Cochrane Collaboration, som 
utvärderat betydelsen av olika åtgärder för att förhindra fall hos äldre. Slutsatser enligt 
originalrapporten är att flera olika typer av åtgärder kan förebygga fall. Däremot är det 
oklart om de studerade åtgärderna har effekt hos äldre personer med demens eftersom 
dessa oftast exkluderats från studierna.  
Starkast evidens fanns för att fysisk träning, som syftar till förbättrad balans- och 
gångförmåga samt muskelstyrka, rörlighet eller uthållighet, minskar fallfrekvensen. 
Fysisk träning minskade även risken för frakturer, vilket är den vanligaste omedelbara 
skadan efter fall bland äldre. Även förändring av hemmiljön hade effekt, särskilt för 
personer med nedsatt rörelseförmåga och när åtgärden utfördes av arbetsterapeut.  
I rapporten fanns endast en studie som tittat på effekter av broddar (omfattande 109 
personer). Studien visade att broddar under skorna vid ishalka hade förebyggande effekt 
mot fall. Den förebyggande effekten som helhet var dock betydligt mindre än fysisk 
träning och åtgärder i hemmiljö. 
 
Socialstyrelsen driver sedan ett par år tillbaka en kampanj för att motverka fallolyckor 
bland äldre, ”Balansera mera”. I broschyren sammanfattas åtta enkla vanor för att undvika 
fall:  
1. motionera regelbundet  
2. tänk på vad du äter  
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3. drick ofta  
4. kontrollera dina mediciner  
5. kontakta din vårdcentral om du är orolig  
6. kontrollera din syn och hörsel regelbundet  
7. ta hand om dina fötter  
8. säkra ditt hem.  
 
Enligt en enkätundersökning från 2018 som genomfördes av PROpensionären (PRO:s 
tidning) där 224 av 290 kommuner deltog, uppgav 16,5% av kommunerna att de 
tillhandahöll gratis broddar. Enligt PRO var en återkommande synpunkt från kommuner 
som delar ut broddar, eller tidigare gjort det, att de inte tycks användas i särskilt hög 
utsträckning. Detta kan sammanhänga med att det är svårt att hitta en universell modell 
som passar alla individer, fötter och skor. 
Sammanfattningsvis talar kunskapsläget för att de effektivaste åtgärderna för att 
förebygga fallolyckor bland äldre handlar om att stimulera till fysisk träning och 
fallförebyggande åtgärder i hemmiljö och i särskilda boenden. När det gäller effekter av 
specifikt gratisutdelning av broddar är kunskapsunderlaget begränsat.  
 
Förvaltningens bedömning 
I Sollefteå kommun finns i skrivande stund 5 655 personer över 65 år. Halkskydd/broddar 
till skor kostar 100 – 300 kr paret. Erfarenheter från kommuner som erbjudit gratis 
halkskydd är att uttaget variera från ca 25 % till drygt 70% av målgruppen. Applicerat på 
Sollefteå kommun skulle detta innebära en initial kostnad, inklusive kostnad för 
upphandling och administration, om 150 000 – 400 000 kr. Därtill kommer kostnader för 
byte av trasiga, borttappade och utslitna halkskydd. Ett erbjudande om gratis halkskydd 
kan enligt förvaltningens uppfattning heller inte utgöras av ett engångserbjudande utan 
bör i så fall erbjudas kontinuerligt under oöverskådlig tid. Varje år fyller uppemot 300 
kommunmedborgare 65 år vilket också medför ökade kostnader. 
Enligt förvaltningens uppfattning ligger ansvaret för att undvika fallolyckor på den 
enskilde individen och inte på kommunen. Vidare saknas det evidens för att halkskydd 
har positiv effekt på antalet fallolyckor utomhus. Att gratis förse en del av 
kommunmedborgarna och inte andra strider dessutom mot likabehandlingsprincipen. 
Dessutom arbetar kommunens äldreomsorg kontinuerligt med fallprevention gentemot 
våra äldre både i hemmiljö och på våra boenden. 
Mot bakgrund härav samt med beaktande av kommunens ekonomiska situation bedömer 
förvaltningen att motionen bör avslås. 
   

Förvaltningens förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta att 
avslå motionen. 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Maria Lindsbo, KS 69/2020-4 
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Motion, KS 69/2020-2 
 
Allmänna utskottets förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår  
Kommunstyrelsen föreslå  
Kommunfullmäktige besluta  

att avslå motionen. 



 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2020-10-29 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

19 (75) 

§ 183 Dnr KS 267/2020  
 
Uppdatering av Riktlinjer rehabilitering och arbetsanpassning 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

- Att anta revidering/uppdatering av Riktlinjer rehabilitering och anpassning 
 
 
Ärendebeskrivning/sammanfattning 
I Sollefteå kommuns personalpolitik, är en viktig del att arbeta för en hälsosam 
arbetsmiljö och för friska medarbetare. Om medarbetare drabbas av ohälsa är det viktigt 
med tidiga rehabiliteringsinsatser som bidrar till att medarbetaren kan vara kvar i arbete 
eller som förkortar sjukfrånvaron. 

Målet för Sollefteå kommuns rehabiliteringsarbete är att medarbetaren i första hand ska 
kunna återgå i eget arbete eller i andra hand annat arbete hos arbetsgivaren. 

Arbetsgivaren har ansvar för den arbetslivsinriktade rehabiliteringen. Det innebär att vidta 
de åtgärder som behövs för en effektiv rehabilitering och genomföra de insatser som 
bidrar till att medarbetare om möjligt kan vara kvar i eller återgå i arbete. Ansvaret 
föreligger oavsett om ohälsan är arbetsrelaterat eller inte. Arbetsgivarens ansvar styrs av 
lagar, föreskrifter, kollektivavtal och indirekt genom arbetsdomstolens praxis. 

Medarbetaren har ett ansvar att aktivt medverka vid möten, beslutade 
rehabiliteringsinsatser och lämna de upplysningar som behövs för att klarlägga dennes 
behov, till exempel läkarintyg/utlåtande och beslut från Försäkringskassan. 

Arbetsgivarens rehabiliteringsansvar syftar till att behovet av rehabilitering ska 
uppmärksammas så snart som möjligt och att åtgärder sätts in på ett tidigt stadium. 
Arbetet ska påbörjas redan vid signaler om ohälsa för att förhindra sjukskrivning och för 
att medarbetaren ska bibehålla sin arbetsförmåga. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningen förslag till beslut är att kommunstyrelsen antar 
revideringen/uppdateringen av Riktlinjer rehabilitering och anpassning. Dokumentet är en 
av de viktigaste processerna Sollefteå kommun som arbetsgivare har inom personal-
politiken och fyller en viktig roll i kommunens strategiska HR-arbetet. Information är 
lämnad till arbetstagarorganisationerna i Centrala samverkansgruppen i augusti. 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Lars-Olof Wengelin, KS 267/2020-1 
Förslag till riktlinjer rehabilitering och anpassning, KS 267/2020-2 
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Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen föreslår Allmänna utskottet att föreslå Kommunstyrelsen att besluta: 
 

- Att anta revidering/uppdatering av Riktlinjer rehabilitering och anpassning 
 
Allmänna utskottets förslag till beslut 
Allmänna utskottet föreslår  
Kommunstyrelsen besluta: 
 

- Att anta revidering/uppdatering av Riktlinjer rehabilitering och anpassning 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skicka till  
Lars-Olof Wengelin, HR-chef 
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§ 184 KS 239/2020 
 
Ansökan om stöd för utveckling och omstart av QL 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

- att kommunstyrelsen betalar 265 000 ur ID 81256 till QL Sollefteå för planering 
och genomförande av Nipyran. Om arrangemanget inte kan genomföras ska 
föreningen genast meddela kommunen detta och dialog föras om återbetalning. 
  

- att Kultur- och fritidsverksamheten betalar ut kvarvarande stödet på 85 000 kronor 
till föreningen.  
 

- att förtydliga för föreningen att stödet är av engångskaraktär och att QL i Sollefteå 
förväntas bära sina egna kostnader framöver.  

 
Information 
Majed Safaee, Kommunikationsstrateg och Jan Röhlander, Näringslivsutvecklare 
informerar om ärendet och de kompletteringar som gjorts sedan utskottet. 
Lastbilsträffen och Urkult har kontaktats och dialog förts. 
Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 
Ärendebeskrivning 
QL i Sollefteå har lämnat in en ansökan om stöd för utveckling och omstart av 
verksamheten som uppgår till 350 000 kronor. Under 2020 har QL genomgått en nystart 
och omtag av verksamheten. Nipyran år 2020 ställdes in på grund av rådande pandemi 
och nu söker föreningen ett kommunalt stöd för att kunna planera och genomföra Nipyran 
2021.  
 
Förvaltningens bedömning 
Nipyran är en viktig händelse för näringslivet i Sollefteå kommun som bidrar till ökad 
handel och ett stort antal gästnätter. Genom åren har arrangemanget stöttats med såväl 
finansiering men också med praktiskt stöd.   
 
De senaste åren har organisationen dragits med underskott som täckts av kommunen 
samtidigt som QL haft en skakig organisation med hög rotation bland medlemmar och 
styrelseledamöter. December 2019 fattade kommunstyrelsen (Dnr: KS 393/2019) att 
skjuta till 60 000 kronor för att bringa ordning i föreningens ekonomi och samtidigt valde 
kommunen att avsluta medlemskapet i föreningen. Ytterligare 50 000 kronor har betalats 
ut av Kultur- och fritid för arrangemanget 2020 som inte kunde arrangeras.  
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Under hösten 2019 och våren 2020 har arbete pågått med att göra ett omtag och skapa 
ordning i organisationens ekonomi och struktur. Våren 2020 var en ny styrelse på plats 
med representanter från näringslivet och ideella krafter. Till skillnad från tidigare år är 
den nya styrelsen intresserade av att arbeta praktiskt med Nipyran, detta för att få bättre 
kontroll över ekonomi och verksamhet. Men också för att stärka det ideella engagemanget 
som gjort Nipyran så framgångsrikt tidigare år.  
 
Den nya styrelsen var redo att arrangera Nipyran 2020 men rådande pandemin 
omöjliggjorde arrangemanget, vilket innebar att föreningen inte kunnat locka till sig 
sponsorer eller intäkter.  
 
Förvaltningen känner till att ett arrangemang av Nipyrans storlek kräver lång 
planeringshorisont och att det är viktigt att kunna sätta igång arbetet med minst 6-7 
månaders framförhållning.  
 
Förutom det praktiska stödet uppgår Sollefteå kommuns ekonomiska stöd till 
arrangemanget årligen till 100 000 kronor samt 35 000 kronor för Nipsommar. För år 
2020 har 50 000 kronor betalats ut, kvarstår gör 85 000 kronor. För att täcka föreningens 
behov på 350 000 kr krävs ett tillskott på 265 000 kronor från kommunstyrelsen samt att 
resterande bidrag från Fritidsverksamheten betalas ut i sin helhet trots att inget 
arrangemang genomförts 2020.  
 
De senaste åren har Sollefteå kommun i flera omgångar finansierat QL:s verksamhet. 
Förutom det årliga bidraget och annat praktiskt stöd har QL mottagit 1 030 000 kronor i 
ersättning för olika utvecklingsprojekt och underskottstäckning sedan 2017. 
Förvaltningen rekommenderar att QL ska få ett stöd på 350 000 kronor för att kunna dra 
nytta av föreningens omstart och genomföra Nipyran 2021. Men det ska förtydligas att 
stödet är av engångskaraktär och att QL förväntas bära sina egna kostnader framöver, 
precis som andra större arrangemang i Sollefteå kommun.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 

- att kommunstyrelsen betalar 265 000 ur ID 81256 till QL Sollefteå för planering 
och genomförande av Nipyran. Om arrangemanget inte kan genomföras ska 
föreningen genast meddela kommunen detta och dialog föras om återbetalning. 
  

- att Kultur- och fritidsverksamheten betalar ut kvarvarande stödet på 85 000 kronor 
till föreningen.  
 

- att förtydliga för föreningen att stödet är av engångskaraktär och att QL i Sollefteå 
förväntas bära sina egna kostnader framöver.  
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Ekonomiska konsekvenser 
Kultur- och fritidsverksamheten betalar 85 tkr av de kvarstående, redan budgeterade 
medlen till QL. Resterande summa, 265 tkr, hämtas från kommunstyrelsens pott för 
särskilda satsningar och belastar ID 81256. 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Majed Safaee  - KS 239/2020-2 
Ansökan från QL – KS 239/2020-1 
Årsstämmoprotokoll, Verksamhetsberättelse, Årsberättelse samt Revisionsberättelse 2019 
Yttrande Näringsliv, KS 239/2020-4 
Yttrande Handel Sollefteå, KS 239/2020-5 
Yttrande Qnätverket, KS 239/2020-6 
 
Förslag till beslut på mötet 
Birgitta Häggkvist (Vi) föreslår bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
 
John Åberg (C) föreslår att kommunstyrelsen betalar 130 tkr för 2020 och 135 tkr för 
2021 från Kommunstyrelsen pott för särskilda satsningar, ID 81256, till QL Sollefteå för 
planering och genomförande av Nipyran.  
 
Beslutsgång 
Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen beslutar enligt 
förvaltningens förslag till beslut eller enligt John Åberg (S) förslag till beslut. Finner att 
Kommunstyrelsen beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skicka till  
Majed Safaee, Kommunikationsstrateg 
Ekonomi  
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§ 185  Dnr KS 252/2020  
 
Uppfräschning av Sollefteå centrum samt turistinformation 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

- att avsätta 135 tkr från kommunstyrelsens konto för särskilda satsningar – ID 
81256 – att belasta 2020 års budget, för åtgärder uppfräschning av Sollefteå 
centrum samt turistinformation enligt förvaltningens bedömning nedan. 

 
Ärendebeskrivning 
Just nu pågår ett större visionsarbete och utredning kring Sollefteå centrums utveckling. 
Det är ett omfattande arbete med många intressenter. I väntan på att denna utredning ska 
bli klar, finns det behov av viss upprustning som mer syftar till att städa och fräscha upp 
det som redan finns i dag. Kommunen behöver också se över de informationsskyltar som 
finns uppställda runt om i kommunen och som sattes upp inom ramen för projektet 
”Rask-Y” 
 
Förvaltningens bedömning 
Inför besöksnäringssäsongen 2021, skulle en del mindre åtgärder kunna vidtas för att ge 
ett trevligare intryck av staden. Det handlar om att byta ut gamla och inaktuella 
informationsskyltar, där många är i dåligt skick, men också att rusta upp det offentliga 
rummet i Sollefteå centrum. 
 
Upprustning av turistinformation: 
Inom ramen för projektet Rask-Y, sattes 24 turistskyltar upp runt om i kommunen. Dessa 
har inte underhållits på många år och många är i dåligt skick och på övriga är 
informationen sedan länge utdaterad. Att restaurera och uppdatera informationen på 
samtliga skyltar är ett stort arbete och förenat med stora kostnader. 

 
Förvaltningen vill göra en inventering och ta bort de skyltar som är i dåligt skick. På de 
skyltar som fortfarande är i gott skick ska informationen bytas. Förvaltningen ska 
säkerställa att skyltar finns vid de stora turistmålen i respektive ort där det idag finns en 
skylt: 
 

- Långsele - Badet/-campingen 
- Graninge Fritidscentrum 
- Sollefteå - Hallsta och Risön 
- Näsåker – Nämforsen 
- Ramsele – Turistgården 
- Junsele – Djurparken/Campingen 
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I de fall där skyltarna är i gott skick, ska informationen bytas ut och i de fall skyltarna är i 
dåligt skick ska dessa tas bort och om det bedöms behövas ersättas med skyltar i 
aluminium för att säkerställa lång hållbarhet och med information som inte riskerar att bil 
inaktuell på kort- och medellångsikt. 
 
Insatser för uppfräschning av gågatan 
Ett större visions- och utredningsarbete har påbörjats för gågatan och Sollefteå centrum. 
Detta är dock ett långsiktigt arbete och det finns en del mindre åtgärder som skulle 
behövas för att ge ett positivare intryck av Sollefteå centrum redan till turistsäsongen 
2021. 

 
- Skyltfönster 

I centrum finns ett antal skyltfönster som stått tomma under en lägre tid, särskilt 
omkring Orrtorget. Eftersom stadens centrum är bland det första en besökare 
möter, kan de tomma skyltfönstren ge ett ödsligt och tråkigt intryck.  I väntan på 
att lokalerna ska få hyresgäster, vore det önskvärt att fylla skyltfönstren med 
något, till exempel bilder på vackra vyer och besöksmål från hela kommunen. 
Detta ska göras på ett sätt så att ingen åverkan görs på lokalerna och i samarbete 
med respektive fastighetsägare. Om projektet blir framgångsrikt, finns det goda 
möjligheter att använda materialet till fastigheter på andra platser med tomma 
skyltfönster, om det finns ett sådant intresse. 
 

- Uppfräschning av det offentliga rummet 
En generell uppfräschning och uppstädning av området långs gågatan och 
stadsparken skulle behövas. På busstorget finns två konstverk (”Etrea” och ”Mötet 
med Sverige”) som är i dåligt skick och som skulle behöva tas in för att få offerter 
för restaurering. Här har dialog förts med Stiftelsen Majoren och Sollefteå 
konstförening. De senaste åren har skadegörelsen som förfular området ökat med 
ökade inslag av graffitti. Resurser till insatser behövs för att fräscha upp det 
offentliga rummet. 
 

Ekonomiska konsekvenser och förslag till finansiering 
Upprustning av turistinformationen beräknas kosta c:a 80 tkr och insatserna för att fräscha 
upp det offentliga rummet i Sollefteå centrum beräknas kosta 55 tkr. 
Totalt 135 tkr att belasta Kommunstyrelsen konto för oförutsedda utgifter (ID 81256) 
2020 års budget. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
att avsätta 135 tkr från kommunstyrelsens konto för särskilda satsningar – ID 81256 – att 
belasta 2020 års budget, för åtgärder enligt förvaltningens ovan redogjorda bedömning. 
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Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Majed Safaee – KS 252/2020-1  
  
Utskottet för samhällsutvecklings förslag till beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår  
Kommunstyrelsen besluta 
 

- att avsätta 135 tkr från kommunstyrelsens konto för särskilda satsningar – ID 
81256 – att belasta 2020 års budget, för åtgärder enligt förvaltningens 
bedömning nedan. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skicka till  
Majed Safaee, Kommunikationsstrateg 
Ekonomi   



 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2020-10-29 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

27 (75) 

§ 186  Dnr KS 255/2020  
 
Friluftsstrategi 2021 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

- att anta friluftsstrategin för 2021 
 

- att avsätta 135 tkr till åtgärder för att utveckla friluftslivet.  
 

- att medel tas ur kommunstyrelsens ID 81256 särskilda satsningar, och belastar 
2020 års budget.  
 

Ärendebeskrivning  
Sollefteå kommun friluftspolicy löper ut den 31/12 och för att vägleda arbetet under 2021 
önskar förvaltningen att kommunstyrelsen fastställer en friluftsstrategi för året 2021.  
 
Förvaltningens bedömning  
Sollefteå kommun är en friluftskommun och de senaste åren har en rad insatser 
genomförts för att utveckla och stärka möjligheterna till friluftsliv runt om i kommunen. 
Satsningarna har inneburit större intresse och engagemang i frågorna.  
 
Sollefteå kommuns nuvarande friluftspolicy löper ut den sista december 2020. 
Ambitionen var att under året påbörja arbetet med en mer ambitiös friluftspolicy, men den 
pågående pandemin har försvårat och försenat arbetet. För att vägleda arbetet för 2021 
önskar förvaltningen att kommunstyrelsen fastställer en friluftstrategi för året 2021 medan 
arbetet med att utveckla en ny friluftspolicy pågår.   
 
Friluftsstrategin för 2021 bör innehålla: 
 

• Friluftsaktiviteter 
Under 2020 genomförde Sollefteå projektet ”Hitt Ut i Sollefteå” som var ett 
orienteringsäventyr i samarbete med OK Nipan. Projektet blev en succé och 
väldigt omtyckt. Sollefteå kommun ska fortsätta samarbeta med förenings- 
och näringslivet för skapa friluftsaktiviteter som är öppna för allmänheten.  
 

• Dialogmöte 
Sollefteå kommun ska arrangera dialogmöten med aktörer som är 
intresserade av friluftsliv. Syftet med dialogerna är att diskutera hur 
kommun, näringsliv och ideella krafter kan samarbeta för att stärka 
friluftslivet.  
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• Upprustning av Röån 
Regionens bästa kanotled finns i Röån, Junsele. Under år 2020 genomfördes 
en städning och röjning av leden i samarbete med Lions Junsele. Under året 
vill förvaltningen söka LONA-stöd från Naturvårdsverket och Länsstyrelsen 
för att fortsätta utveckla Röån. För detta krävs en kommunal 
medfinansiering på ca 30 000 kr.  
 

• Utegym 
De senaste åren har utegym uppförts eller är på väg att uppföras i Sollefteå, 
Junsele och Näsåker. Dessa har uppförts i samarbete med föreningslivet. 
Under 2021 ska utegym i Ramsele och Långsele prioriteras. 
 

• Utveckling av Västra skogen med en parkourpark 
De senaste åren har området kring Västra skogen utvecklats och blivit ett 
populärt besöksmål. Idag finns där motionsspår och en lekpark för de yngsta 
barnen vid Trafikverkets rastplats. Däremot saknas aktiviteter för lite äldre 
barn och ungdomar. Förvaltningen har varit i kontakt med 
Gymnastikklubbens parkouravdelning och Friluftsfrämjandet om att 
upprätta en parkourpark i huvudsak naturmaterial i Västra skogen. 
Parkourparken ska passa till såväl träning som lek- och motionsområde för 
barn och ungdomar.  För att genomföra parkourparken krävs en finansiering 
på 45 000 kr.  
 

• Naturturism  
Naturturism är en strategiskt viktig fråga för Sollefteå kommun. Här finns 
många platser med höga värden för natur- och kulturmiljö. Under 2021 vill 
förvaltningen peka ut och marknadsföra Nävernäsan, Finnforsleden, 
Stenbergsleden och Edselegruvan som särskilt bra platser för naturturism 
med låga ljudnivåer och unika värden för natur- och kulturmiljö. Detta ska 
göras med de föreningar och organisationer som idag ansvarar för 
respektive område. 
 

• Naturguide 
I Sollefteå kommun finns ett stort antal smultronställen och dolda 
besöksmål. Genom åren har det varit ett problem att marknadsföra och lyfta 
upp dessa på ett bra sätt. Det saknas bra beskrivningar, kartor och annat 
material. Istället har fokus kommit att ligga på ett fåtal av besöksmålen.  
 
År 2020 visade att även mer oväntade besöksmål kan locka många 
människor. till exempel innebar ett inlägg i början av juni på Sollefteå 
kommun facebook om Edselegruvan till att allt fler människor upptäckte 
området vilket i sin tur ledde till rekordstort antal besökare. Inlägget 
härstammade från en broschyr som producerades inför årets sommarsäsong.  
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Målet är att producera en högkvalitativ naturguide för Sollefteå kommun 
som kan hålla i flera år. Informationen ska centrera kring naturupplevelser i 
hela kommunen och innehålla beskrivningar, kartor med mera I och med att 
informationen samlas in kan den också användas digitalt. Förvaltningen 
avser att söka LONA-stöd från Naturvårdsverket och Länsstyrelsen för att 
genomföra projektet. En medfinansiering på 60 000 kronor behövs för 
projektet.  
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Att kommunstyrelsen antar friluftsstrategin för år 2021 samt avsätter 135 000 kr för 
åtgärder för att utveckla friluftslivet. Medel ska hämtas från ID 81256 och belasta 2020 
års budget.  
 
Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Medfinansiering LONA-stöd Röån 30 000 kr  
Finansiering parkourpark 45 000 kr 
Medfinansiering LONA-stöd Naturguide 60 000 kr 
Sammanlagt 135 000 kronor som ska belasta ID 81256. 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Majed Safaee – KS 255/2020-1 
 
Utskottet för Samhällsutvecklings förslag till beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 
Kommunstyrelsen besluta 
 

- att anta friluftsstrategin för 2021 
 

- att avsätta 135 tkr till åtgärder för att utveckla friluftslivet.  
 

- att medel tas ur kommunstyrelsens ID 81256 särskilda satsningar, och belastar 
2020 års budget.  

 
Förslag till beslut på mötet 
Birgitta Häggkvist (Vi) föreslår bifall till utskottets förslag. 
 
 
 
 
 
 
Skicka till  
Majed Safaee, Kommunikationsstrateg 
Ekonomi   
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§ 187 Dnr KS 37/2019 

Begäran av verkställighet av föreläggande om att städa 
fastigheten Västervik 1:1 
Beslut 

Paragrafen innehåller uppgifter som skyddas enligt dataskyddsförordningen (GDPR)
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§ 188 Dnr KS 27/2019 

Ändring av delegeringsordning, Plan- och bygglagens 
område samt Strålskyddslagen 
Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

- att införa ändringar i delegeringsordningen enligt förvaltningens förslag.

- att införa en ny punkt gällande Detaljplaner och enligt strålskyddslagen i enlighet
med förvaltningens förslag.

Ärendebeskrivning 
Från första april har en förändring i Plan- och bygglagen inneburit att det behövs ett 
separat beslut för att bedöma om detaljplanen medför en betydande miljöpåverkan. 
Tidigare har den bedömningen skett i processen men det har inte varit ett krav att det ska 
tas ett eget beslut om detta.  
För att göra detaljplaneprocessen effektiv är det viktigt att planhandläggaren kan ta detta 
beslut på delegation (punkt S325). I punkterna S345 a och b har det endast skett en 
korrigering av texten eftersom det har fallit bort att S345a omfattar områden utanför 
detaljplan och S345b omfattar områden inom detaljplanelagt område.  
Det är även tillagt att om ett förhandsbesked redan beslutats så kan processen med 
bygglov gå fortare om det kan tas av handläggaren på delegation. 

En genomgång av strålskyddets delegering visade att paragraferna har förändratssedan vi 
uppdaterade dessa sist. En ny punkt gällande viten införs (S164) och föreslås till utskottet 
för samhällsutveckling att fatta beslut om. 

Förvaltningens bedömning 
För att ha en uppdaterad och effektiv handläggning behöver dessa förändringar ske i 
delegeringsordningen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att införa ändringar i delegeringsordningen samt införa en ny 
punkt gällande Detaljplaner och enligt strålskyddslagen i enlighet med bifogad bilaga 1. 

Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Maria Söderlund – KS  27/2019-24 
Bilaga 1 – Förslag till ny delegeringsordning – KS 27/2019-25 
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Utskottet för Samhällsutvecklings förslag till beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår 
Kommunstyrelsen besluta 
 

- att införa ändringar i delegeringsordningen enligt förvaltningens förslag. 
 

- att införa en ny punkt gällande Detaljplaner och enligt strålskyddslagen i enlighet 
med förvaltningens förslag. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skicka till  
Ansvarig handläggare 
Sekretariatet  
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§ 189  Dnr KS 277/2020 
 
Insamling av skrotbilar 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

- att uppdra till förvaltningen att samla in ett antal skrotbilar 
- att tillföra Tekniska enheten 50 tkr för genomförandet från kommunstyrelsens ID 

81256 - Särskilda satsningar. 
 
Ärendebeskrivning 
Runt om i kommunen finns ett större antal skrotbilar som behöver samlas in. Fordonen 
har sedan tidigare inspekterats och utretts av Miljö- och byggenheten. Kostnaden för 
insamlingen kommer att belasta tekniska enheten. 
 
Förvaltningens bedömning 
Det är angeläget att ett antal skrotbilar som varit föremål för utredning kan samlas in av 
en auktoriserad firma. Det är en större mängd bilar som behöver samlas in av miljöskäl 
men även av estetiska skäl. Att det på olika platser finns övergivna skrotbilar som i vissa 
fall även satts i brand ger ett mycket dåligt intryck av kommunen. De bilar som är 
aktuella att samla in står på platser som är i blickfånget för många medborgare och 
besökare. Vissa bilar har stått i flera år och skräpat. Mot den bakgrunden är det angeläget 
att insamlingen kan genomföras så snart som möjligt. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
1. uppdra åt förvaltningen att samla in ett antal skrotbilar 
2. tillföra tekniska enheten 50 000 kr för genomförandet 

Ekonomiska konsekvenser och förslag till finansiering 
För att samla in de fordon som är aktuella behöver förvaltningen tillföras 50 000 kr. 
Finansiering sker med extra anslag till tekniska enheten från kommunstyrelsen ID 81256, 
särskilda satsningar. 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Åke Gullersbo – KS 277/2020-1 
 
Utskottet för Samhällsutvecklings förslag till beslut 
Utskottet för Samhällsutveckling föreslår, Kommunstyrelsen besluta 

- att uppdra till förvaltningen att samla in ett antal skrotbilar 
- att tillföra Tekniska enheten 50 tkr för genomförandet från kommunstyrelsens ID 

81256 - Särskilda satsningar. 
Skicka till Ansvarig handläggare 
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§ 190 Dnr KS 264/2020 
 
Upprustning av Lillängets skolgård 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

- att bevilja medel för nedanstående åtgärder på Lillängets skolgård samt avsätta 
160 tkr att belasta kontot för oförutsedda utgifter, ID 81256, 2020 års budget. 

 
Ärendebeskrivning 
Lillängets skolgård är i behov av upprustning. Idag är skolgården dåligt inhägnad där 
vissa delar helt saknar staket medan staketet är i mycket dåligt skick på andra platser. 
Utöver detta så behöver skolgården också rustas upp för att i större grad uppmuntra till 
lek då det är begränsat med lekmöjligheter för de ca 90-100 barn som finns på skolgården 
samtidigt under rasterna.  
 
Samråd 
Dialog har förts med Solatum Hus & Hem AB samt med rektor och personal på såväl 
skola som fritids. 
 
Förvaltningens bedömning 
Skolgården är dåligt inhägnad, vissa delar saknar helt inhägnad medan en stor del av 
skolgården skyddas av ett lågt staket som är i mycket dåligt skick.  
Idag saknas också lekutrustning för det stora antal barn som har rast samtidigt.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Att kommunstyrelsen beviljar medel till föreslagna åtgärder på Lillängets skolgård och 
avsätter 160 tkr som ska belasta ID 81256 och 2020 års budget. 
 
Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Åtgärderna beräknas totalt kosta 260 000 kronor. Varav 100 000 kronor kan finansieras 
inom befintlig ram. Resterande 160 000 konor ska belasta ID 81256 från 2020 års budget.  
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Majed Safaee – KS 264/2020-1 
 
Utskottet för Unga och lärandes förslag till beslut 
Utskottet för Unga och lärande föreslår 
Kommunstyrelsen besluta 
 

- att bevilja medel för nedanstående åtgärder på Lillängets skolgård samt avsätta 
160 tkr att belasta kontot för oförutsedda utgifter, ID 81256, 2020 års budget. 
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Förslag till beslut på mötet 
Anton Ångman (C) med biträde av Linus Källgren (Vi), Maria Wennberg (C), Åsa Sjödén 
(S) och Roger Johansson (Vi) föreslår bifall till utskottets förslag. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Skicka till  
Majed Safaee, Kommunikationsstrateg 
Ekonomi 
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§ 191 Dnr KS 281/2020 
 
Målbild God och nära vård i Västernorrland  
Beslut 
 
Kommunstyrelsen föreslår  
Kommunfullmäktige besluta 
 
att anta Social-ReKos målbild God och nära vård i Västernorrland. 
 
Information 
Ann-Katrin Lundin, Socialchef, informerar om bakgrund för ärendet. 
 
Ärendebeskrivning 
Det pågår en nationell omställning av hela hälso- och sjukvårdssystemet.  
Omställningen sker under namnet ”nära vård” och sker i huvudsak med syftet att:  

o Bibehålla eller öka kvaliteten i vården.   
o Förbättra människors tillgång till vård. 
o Människors förtroende för vården ska öka. 
o Vårdgivarnas samlade resurser ska kunna användas mer effektivt. 

 
De brister som upplevs inom hälso- och sjukvården finns inom områden som: 

o Tillgänglighet 
o Kontinuitet 
o Planering och samordning av insatser utifrån den enskildes behov 
o Förebyggande och hälsofrämjande arbete. 

 
Därutöver har vården stora utmaningar i att med nuvarande arbetssätt klara att möta 
vårdbehoven i en allt äldre befolkning, invånarnas förväntningar att utifrån sina egna 
förutsättningar vara mer delaktiga i sin egen vård, klara kompetensförsörjning och 
långsiktig finansiering av verksamheterna.  
Det är helt nödvändigt att utveckla både befintliga och nya sätt att erbjuda och utföra 
vård som kan möta behoven inom våra verksamhetsmässiga förutsättningar.  
 
Kommunerna i Västernorrland har tillsammans med Region Västernorrland bestämt 
sig för att bedriva det nödvändiga omställningsarbetet tillsammans. 

 
En förutsättning för god samverkan är att ha en gemensam bild av vart vi är på väg; en 
målbild för god och nära vård i Västernorrland. 
 
Social-ReKo har under innevarande mandatperiod jobbat fram en målbild för perioden 
2020 - 2030. Målbilden är väl förankrad i den nationella utvecklingen för god vård och 
även i den Regionala utvecklingsstrategins tre huvudinriktningar. 
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För att ge målbilden rätt beslutskraft behöver den fastställas politiskt i varje 
medverkande organisation. 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens utskott för vård och omsorg föreslår kommunstyrelsen att anta Social-
ReKos målbild God och nära vård i Västernorrland. 
 
Beslutsunderlag 
Målbild för god och nära vård i Västernorrland KS 281/2020-1 
Förvaltningsyttrande, Ann-Katrin Lundin, KS 281/2020-2 
 
Utskottet för Vård och omsorgs förslag till beslut 
Utskottet för Vård och omsorg föreslår Kommunstyrelsen att anta Social-ReKos målbild 
God och nära vård i Västernorrland. 
 
Förslag till beslut på mötet 
Kjell-Åke Sjöström (V) föreslår med biträde av Birgitta Häggkvist (Vi) samt Åsa Sjödén 
(S) bifall till utskottets förslag samt föreslår att ärendet är av den digniteten att det bör 
beslutas av Kommunfullmäktige. 
 
Beslutsgång 
Ordförande Johan Andersson (C) frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt utskottet 
förslag med tillägg av Kjell-Åke Sjöström (V). Finner så. 
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§ 192 Dnr KS 99/2020 
 
Övergripande verksamhetsplan med budget 2021-2023 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen föreslår  
Kommunfullmäktige besluta 
 
A: Skatter och bidrag beräknas utifrån minskad befolkning med 200 personer årligen 
2021-2023.  
 
B: Skattesatsen ligger oförändrad på 23,39%. 
 
C: Utdebiteringen avseende VA-taxan föreslås ökad med 5% på fasta delen av taxan och 
med 1,5% på rörliga delen 2021. Taxan för hushållsavfall föreslås ökad med 6% 2021, 
övriga utdebiteringar enligt tidigare beslut. 
 
D: Kommunstyrelsen har rätt att under perioden 2021-2023 ingå låneförpliktelser till ett 
högsta belopp om 990 mnkr. 
 
E: Såsom för egen skuld ingå borgen för Solatum Hus&Hem AB låneförpliktelser upp till 
ett totalt högsta belopp om 300 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 
lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 
 
F: Såsom för egen skuld ingå borgen för Sollefteåforsens AB låneförpliktelser upp till ett 
totalt högsta belopp om 185 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 
lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 
 
G: Borgensavgiften för kommunens aktiebolag fastställs till 0,4% av låneskulden per 
31/12 2020. 
 
H: Kommunens låneskuld ska amorteras med 15 mnkr år 2021, 22 mnkr år 2022, 22 mnkr 
år 2023.  
 
I: Övergripande mål för 2020 formuleras enligt bifogat dokument. 
 
J: Finansiella mål och mål för god ekonomisk hushållning formuleras enligt bifogat 
dokument med ett resultat varje år på minst 1% av skatter och bidrag (justerat för sparade 
pensionsmedel).  
 
K: Budget för 2021 och plan för 2022 och 2023 fastställs enligt nedan bilagor. 

 
- Resultatbudget, driftbudget för verksamheter fastställs enligt bilaga 1a och b  
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- Kommungemensam verksamhet fastställs enligt bilaga 1c 

- Investeringsbudget fastställs enligt bilaga 1d  

L: Verksamhetsbudget 2021 och plan 2022-2023 kommer att justeras för utfallet av 
lönerörelsen 2020 vid fördelning av den centrala lönepotten. 
 
M: Övergripande verksamhetsplan med budget 2021 - 2023 fastställs utifrån C,V och VI 
förslag avseende budget 2021 och plan 2022-2023. 
 
Reservation 
Åsa Sjödén (S), John Åberg (S), Lennart Önblad (S), Åsa Nilsson (S), Susanne Lindahl 
(S) och Roger Westerlund (-) reserverar sig till förmån för eget förslag. 
 
Information 
Niklas Nordén, Ekonomichef, deltar och informerar om ärendet. Redogör för 
förutsättningarna för budget 2021-2023. 
Övergripande verksamhetsplan presenteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Budgetberedningen har tagit fram ett förslag till budget för 2021 och plan 2022-2023. 
Utifrån detta förslag har kommunstyrelseförvaltningen utarbetat en övergripande 
verksamhetsplan med budget för perioden 2021-2023.  
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 99/2020-5 
 
Övergripande verksamhetsplan med budget 2021-2023 (inkluderar övergripande mål samt 
finansiella mål och mål för god ekonomisk hushållning), KS 99/2020-7 
 
Budgetberedningens protokoll, KS 99/2020-4 
   - Bilaga 1a-d: Budgetförslag Vi, V och C  
   - Bilaga 2a-d: Budgetförslag  S  
   - Bilaga 3a-d: Budgetförslag Oberoende 
   - Bilaga: Övergripande mål samt finansiella mål och mål för god ekonomisk 
     hushållning 2021-2023 
 
Budgetskrivelse Socialdemokraterna KS, KS 99/2020-6 
   
Budgetberedningens förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 
besluta: 
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A: Skatter och bidrag beräknas utifrån minskad befolkning med 200 personer årligen 
2021-2023.  
 
B: Skattesatsen ligger oförändrad på 23,39%. 
 
C: Utdebiteringen avseende VA-taxan föreslås ökad med 5% på fasta delen av taxan och 
med 1,5% på rörliga delen 2021. Taxan för hushållsavfall föreslås ökad med 6% 2021, 
övriga utdebiteringar enligt tidigare beslut. 
 
D: Kommunstyrelsen har rätt att under perioden 2021-2023 ingå låneförpliktelser till ett 
högsta belopp om 990 mnkr. 
 
E: Såsom för egen skuld ingå borgen för Solatum Hus&Hem AB låneförpliktelser upp till 
ett totalt högsta belopp om 300 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 
lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 
 
F: Såsom för egen skuld ingå borgen för Sollefteåforsens AB låneförpliktelser upp till ett 
totalt högsta belopp om 185 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 
lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 
 
G: Borgensavgiften för kommunens aktiebolag fastställs till 0,4% av låneskulden per 
31/12 2020. 
 
H: Kommunens låneskuld ska amorteras med 15 mnkr år 2021, 22 mnkr år 2022, 22 mnkr 
år 2023.  
 
I: Övergripande mål för 2020 formuleras enligt bifogat dokument. 
 
J: Finansiella mål och mål för god ekonomisk hushållning formuleras enligt bifogat 
dokument med ett resultat varje år på minst 1% av skatter och bidrag (justerat för sparade 
pensionsmedel).  
 
K: Budget för 2021 och plan för 2022 och 2023 fastställs enligt nedan bilagor. 

 
- Resultatbudget, driftbudget för verksamheter fastställs enligt bilaga 1a och b  

- Kommungemensam verksamhet fastställs enligt bilaga 1c 

- Investeringsbudget fastställs enligt bilaga 1d  

 

L: Verksamhetsbudget 2021 och plan 2022-2023 kommer att justeras för utfallet av 
lönerörelsen 2020 vid fördelning av den centrala lönepotten. 
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M: Övergripande verksamhetsplan med budget 2021 - 2023 fastställs utifrån 
budgetberedningens förslag avseende budget 2021 och plan 2022-2023. 
 
Förslag till beslut på mötet 
Punkt C 
Åsa Sjödén (S) och Roger Westerlund (-) föreslår att Taxan för hushållsavfall föreslås 
ökad med 5,3% 2021 
Johan Andersson (C) föreslår att Taxan för hushållsavfall föreslås ökad med 6% 2021, 
enligt budgetberedningens förslag. 
 
Punkt K 
Johan Andersson (C) lägger fram en ändring i C, V och Vi föreslagna investeringsbudget 
(bilaga 1 d).  
 Hallstaprojektet får 99 tkr 2021 och 1 mkr 2022 
 Centrumutveckling får 1 mkr 2022 
 
Åsa Sjödén (S) lägger fram en ändring i deras förslag till budget (bilaga 2 b, 2c). 
 Höjd habiliteringsersättning med 300 tkr. 
 Extra stöd till föreningar med ungdomsverksamhet 300tkr. 
Satsningen tas från budget för särskilda satsningar. 
 
…………… 
 
Johan Andersson (C) föreslår att Budget för 2021 och plan för 2022 och 2023 fastställs 
enligt nedan bilagor (justerat med ändring ovan). 

 
- Resultatbudget, driftbudget för verksamheter fastställs enligt bilaga 1a och b  

- Kommungemensam verksamhet fastställs enligt bilaga 1c 

- Investeringsbudget fastställs enligt bilaga 1d  

Åsa Sjödén (S) förslår att Budget för 2021 och plan för 2022 och 2023 fastställs enligt 
nedan bilagor (justerat med ändring ovan). 

 
- Resultatbudget, driftbudget för verksamheter fastställs enligt bilaga 2a och b  

- Kommungemensam verksamhet fastställs enligt bilaga 2c 

- Investeringsbudget fastställs enligt bilaga 2d  

Roger Westerlund (-) föreslår att Budget för 2021 och plan för 2022 och 2023 fastställs 
enligt nedan bilagor. 

 
- Resultatbudget, driftbudget för verksamheter fastställs enligt bilaga 3a och b  

- Kommungemensam verksamhet fastställs enligt bilaga 3c 



 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2020-10-29 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

44 (75) 

- Investeringsbudget fastställs enligt bilaga 3d  

 
Punkt M  
1. Johan Andersson (C) föreslår att Övergripande verksamhetsplan med budget 2021 - 
2023 fastställs utifrån C, V och VI förslag avseende budget 2021 och plan 2022-2023  
 
2. Åsa Sjödén (S) föreslår att Övergripande verksamhetsplan med budget 2021 - 2023 
fastställs utifrån S förslag avseende budget 2021 och plan 2022-2023  
 
3. Roger Westerlund (-) föreslår Övergripande verksamhetsplan med budget 2021 - 2023 
fastställs utifrån Roger Westerlund (-) förslag avseende budget 2021 och plan 2022-2023  
 
Beslutsgång  
Punkt A-B 
Ordförande Johan Andersson (C) frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt 
budgetberedningens förslag till beslut. Finner så. 
 
Punkt C  
Ordförande frågar om Kommunstyrelsen beslutar enligt budgetberedningens förslag till 
beslut eller enligt Åsa Sjödén (S) och Roger Westerlund (-) förslag. Finner att 
kommunstyrelsen beslutare enligt budgetberedningens förslag. 
 
Punkt D-J  
Ordförande ställer fråga om kommunstyrelsen beslutar enligt budgetberedningens förslag 
till beslut punkt D-J. Finner så.  
 
Punkt K  
1. Ordförande fastställer att C, V och VI förslag är huvudförslag. 
 
2. Ordförande ställer fråga om Kommunstyrelsen beslutar enligt S förslag till budget (2a-
d) eller enligt Roger Westerlund (-) förslag till budget (3a-d). Finner att S förslag utgör 
motförslag. 
 
3. Ordförande frågar om Kommunstyrelsen beslutar Budget för 2021 och plan för 2022 
och 2023 fastställs enligt C,V och Vi förslag eller enligt S förslag. Finner att 
Kommunstyrelsen beslutar enligt C, V och VI förslag till beslut.  
 
Punkt L  
Ordförande ställer fråga kommunstyrelsen beslutar enligt budgetberedningens förslag - 
Verksamhetsbudget 2021 och plan 2022-2023 kommer att justeras för utfallet av 
lönerörelsen 2020 vid fördelning av den centrala lönepotten. Finner så. 
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Punkt M 
1. Ordförande fastställer att C, V och VI förslag är huvudförslag. 
 
2. Ordförande ställer fråga om kommunstyrelsen beslutar enligt S förslag eller enligt 
Roger Westerlund (-) förslag. Finner att S förslag utgör motförslag. 
 
3. Ordförande frågar om kommunstyrelsen beslutar att Övergripande verksamhetsplan 
med budget 2021 - 2023 fastställs enligt C, V och VI förslag eller enligt S förslag. Finner 
att Kommunstyrelsen beslutar enligt C, V och VI förslag till beslut.  
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Budgetdirektiv 2021 - 2023 
 

Framtid 
Sollefteå   

- Drivkraft för att hela kommunen ska leva och växa 
 
Sollefteå kommun behöver aktivt arbeta med ständiga förbättringar. Ska vi som kommun 
följa med i utvecklingen och fortsätta leverera hög servicenivå och kvalité till våra 
kommuninvånare då måste hela organisationen vara på tå och ha medborgarna i fokus. 
Det finns inget egenvärde i en kommuns existens, vi finns till för våra kommuninvånare 
och det ska genomsyra allt arbete som görs i vår organisation.  
Vår personal är nyckeln till framgång och medlet för att kommunen ska kunna leverera en 
grundläggande servicenivå i hela kommunen. Framtid Sollefteå prioriterar 
kärnuppdragen: skolan, vården och omsorgen. Sollefteå kommun ska kännetecknas av en 
öppen och välkomnande organisation för både medarbetare och medborgare.  
 
Landsbygdsfrågorna förenar Framtid Sollefteå och det finns en tydlig ambition från oss 
att ta tillvara på den stora drivkraft som finns runt om i hela vår kommun.  Den lokala 
demokratin i form av föreningsliv och civilsamhälle är viktig och en grundläggande 
samhällsservice i hela kommunen är fundamentet för ett trovärdigt och långsiktigt 
samhällsbygge där Sollefteå kommun kan leva och utvecklas även i framtiden.  
 
Ett gott företagsklimat är centralt för att våra företagare och entreprenörer ska vilja satsa, 
utvecklas och anställa i vår kommun. Ska Sollefteå kommun kunna leverera välfärd och 
service av hög kvalité i hela kommunen också i framtiden krävs det ett fortsatt stort fokus 
på företagsklimatet. Hittills har detta fokus levererat mycket gott då Sollefteå kommun 
ökat 126 placeringar på den lokala företagsklimatsrankingen under de senaste två åren. 
 
Stora etableringsfrågor ska fortsatt prioriteras, bland annat med hjälp av vårt helägda 
bolag Energidalen AB som har fokus på förnyelsebar energi och etableringen av 
elintensiv industri på Hamreområdet i Långsele. Persontrafik på Ådalsbanan är en 
hjärtefråga som tillsammans med bredbandsutbyggnaden i kommunen, via Sollefteå 
stadsnät, utgör de viktigaste infrastrukturella frågorna de kommande decennierna.  
 
Med försvarsetableringsfrågan har Sollefteå kommun visat att vi kan leverera när det 
verkligen gäller, tillsammans i samarbete och i samförstånd lyckas vi även när 
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utmaningen kan te sig stor. Att Sollefteå och Västernorrland kommer att återfå 
Västernorrlands Regemente är ett av de största och mest positiva besked som givits 
Sollefteå kommun på flera decennier. Det är nu det stora arbetet börjar med att möjliggöra 
en snabb och smidig återetablering för Försvarsmakten, något som kommer engagera 
kommunorganisationen under många år framöver. Denna etablering kommer spilla över 
stort på hela lokalsamhället, företagen och föreningslivet. Vi ska ta tillvara denna 
möjlighet optimalt och se till att de positiva effekterna av etableringen sprids runt om i 
kommunen och länet.  
 
För oss är det viktigt att lyssna på medborgare och medarbetare, en tät dialog och ett 
lyssnande ledarskap. Det är därför viktigt att fortsätta utveckla medborgardialoger och 
medarbetardialoger i hela kommunen. 
 
Sollefteå kommun står också inför stora utmaningar kommande år, dels på grund av de 
ekonomiska förutsättningarna långsiktigt och dels på grund av corona-pandemin och dess 
påverkan på kommunorganisationen och samhället i stort. Budgetavvikelserna i våra 
kärnverksamheter är fortsatt stora under 2020 och befolkningsutvecklingen är en 
knäckfråga som Framtid Sollefteå kommer fortsätta att arbeta aktivt med under hela 
denna mandatperiod. Det ekonomiska läget i kommunen på sikt är långt ifrån önskvärt 
och det krävs handlingskraft för att komma till rätta med de ekonomiska utmaningarna 
även kommande år för att få en ekonomi i balans. För att komma till rätta med 
kommunens ekonomiska obalans måste vi fokusera både på kostnadsminskning och 
intäktsökning. Att enbart fokusera på kostnadsminskning gör att de negativa spiralerna 
snurrar allt snabbare. 
 
Sollefteå kommun har alla möjligheter att växa i alla dess delar om förutsättningarna ges. 
Vi har många USPar (Unique Selling Points), värda att poängteras, lyftas fram och 
prioriteras ytterligare så att kommunen ska kunna höjas en nivå till. Vi har skogen, 
kraften, besöksnäringen, vår attraktiva landsbygd, vår rika kultur och vårt engagerade 
föreningsliv. Vi har också drivna företagare och unika möjligheter till etableringar. 
Skogen är Sollefteå kommuns gröna guld. Vi är en riktig skogskommun med allt från 
utbildning till många erfarna entreprenörer och företagare som arbetar inom 
skogsnäringen med avverkning, skogsvård, transporter och förädling. Sollefteå kommun 
är en av de kommuner i Sverige som äger mest skog. Det är en tillgång vi vill lyfta fram 
och utveckla vidare, arbetet med att ta fram nya riktlinjer för kommunskogen har därför 
startats upp och ska slutföras under 2021. Skogen är en fantastisk resurs inte enbart för 
produktionen, arbetstillfällen och rekreation utan även för miljön. Vi har stora 
koldioxidsänkor då växande skog binder koldioxid. Allt man idag kan göra av olja, kan vi 
i framtiden göra av vår skog. Vår skog kan bidra till ett miljövänligare samhälle. 
 
Kraften har sedan länge varit signifikant för just Sollefteå kommun och här har vi stor 
potential även framöver. Den förnyelsebara energin, sol-, vind- och vattenkraften får allt 
större fokus i både Sverige och världen och kommunens satsning på den nya 
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gymnasielinjen el- och energiprogrammet hoppas vi ska medföra ett ännu större intresse 
för dessa frågor bland våra ungdomar. Kompetensförsörjningen inom området är och 
kommer även framöver vara en utmaning och där har kommunen en viktig roll. Att vi nu 
startat upp el- och energiprogrammet på gymnasiet i samverkan med Ragunda kommun är 
ett bra steg i rätt riktning. Snabbladdare till elbilar är något som vi arbetar för och stödjer, 
den första invigdes i Sollefteå under 2020 och vi ser fram emot att kommunen fortsätter 
arbetet för att möjliggöra fler snabbladdare i hela kommunen.  
 
Besöksnäringen är en av de snabbast växande näringarna och här i Ångermanland har 
antalet gästnätter ökat markant de gångna åren. Detta tack vare ett strategiskt och 
långsiktigt arbete i vårt gemensamma bolag Höga Kusten Destination AB. I Sollefteå 
finns bland annat prisbelönta campingar som vi nu satsar ytterligare på för att möjliggöra 
fler gästnätter och ännu nöjdare besökare, runt om i hela vår kommun. Vi har unika 
sevärdheter i form av hällristningarna i Näsåker och en attraktiv djurpark med spännande 
framtidsplaner i Junsele. Vi har vackra älvar och milsvida skogar, vi har en rik flora och 
fauna och vi har ett unikt niplandskap. Även friluftslivet prioriteras starkt i vår kommun i 
form av flertalet anläggningar, utegym och aktiviteter som tillsammans stärker 
attraktionskraften, främjar folkhälsan och lockar hit den aktiva naturälskaren.  
 
Hotell Hallstaberget levererar fina upplevelser med storslagen utsikt och våra 
skidanläggningar är något utöver det vanliga. Under början av 2021 kommer en ny vision 
för Hallstaberget att arbetas fram och ambitionen är att denna ska bli grunden för det 
fortsatta arbetet att utveckla Hallstaberget som en viktig nod vad gäller besöksnäring och 
friluftsliv i hela Höga Kusten, under både vinter som sommar.  Vi har stora arrangemang 
som lockar tusentals besökare däribland Lastbilsträffen i Ramsele och Urkult i Näsåker. 
Sollefteå kommun har med andra ord alla förutsättningar att fortsätta att utvecklas som en 
attraktiv destination att besöka året om. Gör vi arbetet tillsammans kommer alla att vara 
vinnare i form av en tilldragande kommun, mer och fler inkomster för företagen och 
större skatteunderlag till den gemensamma välfärden.  
 
Staden och landsbygden behöver varandra och satsningar behövs i hela kommunen, 
därför  satsar vi även på en city-utvecklingsplan för att Sollefteå centrum ska få 
långsiktigt hållbara förutsättningar att utvecklas kommande år.  
 
En av våra hörnstenar i kommunen är vårt engagerade föreningsliv, ett civilsamhälle med 
stor drivkraft. Sollefteå kommun har ett aktivt föreningsliv med allt från små klubbar till 
riktigt stora föreningar med många sektioner. Det anordnas aktiviteter för stora och små, 
från aktiva naturälskare till lugnare kortspelare. Föreningslivet levererar högkvalitativa 
kulturarrangemang med stöd av kommunen och vår nytillsatta kultursamordnare. Det 
anordnas tävlingar, läger, kurser och aktiviteter. Civilsamhället bidrar enormt till Sollefteå 
kommuns attraktivitet och vi är mycket tacksamma för allt som dessa föreningar och 
eldsjälar gör för våra bygder. Sollefteå kommun har ett gott samarbete med föreningslivet 
och vi ser framför oss att vi än mer krokar arm för att lyfta vår kommun ytterligare en 
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nivå och för att vi tillsammans på ett bra sätt säkerställer denna mångfald av aktivitet även 
i framtiden.  
 
Utvecklingen går åt rätt håll i Sollefteå kommun och vi har oerhört mycket att glädjas åt 
tillsammans. Det är helt i linje med #DrivkraftSollefteå – ett arbete som vi även 
fortsättningsvis ska fokusera på.  
Kommungemensam verksamhet - Kommunledning – Nämnder och Styrelser 
 
Vi har valt att utöka budgetposten för särskilda satsningar under perioden för att vi ska 
kunna prioritera och ha ett fokus på miljö- och klimatfrågorna, folkhälsoarbetet och 
samarbetet med Österåsen. Vi ser även satsningar på en familjecentral i Sollefteå och 
fortsatta satsningar på besöksnäringen och våra campingar. Även ett samverkansavtal 
med Mittuniversitetet kommer att prioriteras kommande år.  
 
Översynen av chefsstrukturen ska fortsätta och en översyn av kommunens 
jourverksamheter bör även ske kommande budgetperiod i syfte att samordna och sänka 
kommunens kostnader.  
 
En egen ”miljö- och investeringsfond” för kraftverket ska upprättas och konstrueras enligt 
följande upplägg: 

• För kommande period har Framtid Sollefteå budgeterat att Sollefteåforsen ska 
generera 27 000 tkr till kommunen. Om utfallet blir mellan 0 – 20 000 tkr tillfaller 
0 tkr till miljö- och investeringsfonden, om utfallet bli 20 001 – 27 000 tkr 
tillfaller 500 tkr till miljö- och investeringsfonden. Dessa 500 tkr finansieras från 
potten för särskilda satsningar. Och om utfallet blir 27 001 tkr eller mer så ska 
10% av överskjutande belopp gå till fonden. Skulle kraftverket generera 
exempelvis 32 000 tkr tillfaller därmed 1 000 tkr till miljö- och investeringsfonden 
det berörda året.   

 
En översiktplanerare/samhällsplanerare ska anställas för att möjliggöra fortsatt högt 
tempo i etableringsfrågorna och underlätta kommunens långsiktiga planering och 
framförhållning vad gäller utvecklingsplaner och möjligheter.  
 
Gemensam service och Medborgarservice  
 
Kultur- och fritidsverksamheten är av största vikt i hela kommunen och en extra 
ungdomssatsning görs även med ytterligare 200 tkr per år under hela budgetperioden.  
 
Medborgarkontoren är av stor vikt för Framtid Sollefteå och vi tillsätter därför en 
utredning som ska belysa kontorens utvecklingspotential för framtiden med 
decentralisering och kommunal service till hela kommunen i fokus. I utredningen ska 
även den lokala demokratin belysas och inkludera de lokala råden. Landsbygdsrådet som 
startar upp på allvar under 2021 blir ett viktigt dialogforum mellan civilsamhället och 
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kommunledningen, ett forum som under lång tid saknats i Sollefteå kommun. 
Landsbygdsmiljonen finns fortsatt budgeterad och prioriterad över hela budgetperioden.  
 
Fortsatta satsningar på infrastrukturen prioriteras och upprustningen av bron i Ramsele 
kommer ske under 2022. Även investeringen i en ny avfallskvarn på Rödsta 
återvinningscentral kommer att prioriteras under 2021. Vi prioriterar en vackrare kommun 
att bo och leva i genom satsning på "gröna jobb" som ökar insatserna för uppröjning och 
plantering. 
 
Barnomsorg, skola och vuxenutbildning 
 
Skolans plats och status i samhället behöver stärkas. Skolan är ryggraden i en fungerande 
demokrati och en god utbildning är garanten för egen försörjning och personlig 
utveckling och välmående. Skolorna i Sollefteå kommun har trots goda förutsättningar 
under många år haft magra skolresultat. 
 
Vår mycket tydliga ambition är att resultaten ska bli mycket bättre. Fler elever ska gå ut 
grundskolan och gymnasieskolan med fullständiga betyg. Skollokalerna ska hållas snygga 
och inbjuda till kreativitet såväl som till studiero och trygghet. Vi ska också rusta upp 
skolgårdarna så att de blir säkra och lockar till lek och uteaktiviteter. Vi kommer fortsatt 
också att hålla en hög standard när det gäller teknik och digitalisering. 
 
Framtid Sollefteå prioriterar våra småskolor runt om i kommunen, därför är det slut på 
nedläggningshoten mot våra skolor. För oss är det en självklarhet att våra barn inte ska 
behöva åka åtskilliga mil till sin för- och grundskola. Vi är väl medvetna om våra 
småskolors betydelse för våra kommuninvånare runt om i kommunen och för 
attraktionskraften och inflyttningen till vår kommun.  
 
Den upprustade Gudlav-Bilderskolan kommer att bli en av Sveriges modernaste och 
fräckaste gymnasieskola med ett brett programutbud som kommer att locka många elever 
såväl från bygden som utifrån. Vi har redan startat El- och energiprogrammet – en 
utbildning som branschen starkt efterfrågar och som ligger helt i linje med Sollefteås 
profil – en kraftfull kommun med stor arbetsmarknad inom energiområdet. I samarbete 
med Mittuniversitet planerar vi också att utöka teknikprogrammet med ett fjärde år. 
Skidgymnasiet som redan idag har ett gott rykte och drar många till Sollefteå får en helt 
ny anläggning i absoluta toppklass. 
 
Bra och ändamålsenliga lokaler är viktigt men den allra viktigaste resursen vi har är 
skolans pedagoger. Goda arbetsförhållanden, stora möjligheter till fortbildning och 
förkovran samt rimligt stora undervisningsgrupper ska vara en självklarhet för Sollefteå 
kommuns anställda i skolan. 
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Vi satsar också på elevhälsan för att barn med särskilda behov eller tillfälligt stöd får rätt 
hjälp snabbt och effektivt. Barnomsorgen är det första mötet barn och föräldrar har med 
skolan och vi vill redan där sätta agendan för vår skolpolitik. Från barnomsorgen ska det 
löpa en röd tråd fram till studenten. Skolan i Sollefteå ska präglas av trygghet och 
kreativitet, öppenhet och nyfikenhet, engagemang och professionalism och framför allt ett 
lärande för livet och för fortsatt utbildning. 
 
Alla klarar inte skolgången vid första försöket därför är det oerhört viktigt att det finns 
fler chanser. UTAS är därför ovärderlig när det gäller att fånga upp och entusiasmera 
ungdomar som av olika anledningar tappat fotfästet en stund. 
 
Vuxenutbildningen har också sin givna plats. Yrkeslivet är idag en resa och inte en 
ändstation. Under resans gång där nya jobb kräver kompletterande utbildningar vill vi i 
Sollefteå vara på tå och erbjuda ett vitt spektra av utbildningar och kurser. 
 
Grundsärskolan och Gymnasiesärskolan är också angelägna skolformer som vi vill 
utveckla och skapa det allra bästa förutsättningar för våra elever där. Skolan i Sollefteå 
måste ha resurser för att nå dessa mål därför höjer vi anslagen för att skolan ska få en 
ekonomi i balans. Framtid Sollefteå satsar på skola och barnomsorg då barnen och 
ungdomarna är vår framtid och det viktigaste vi har. 
 
Vård och omsorg 
 
God vård och omsorg är grundläggande i kommunens välfärd. Gamla och sjuka ska känna 
sig trygga och väl omhändertagen i Sollefteå oavsett var man bor i kommunen. Nära och 
trygg vård är honnörsord i vår politik. 
 
Vi satsar därför på godkända och moderna gruppboenden och en värdefull dagverksamhet 
till alla brukare inom funktionsstöd. 
 
Digitalisering är framtiden inom vård och omsorg och trygghetsteknik som ”Nattfrid” och 
nyckelfria lås ligger långt fram i diskussionerna inom äldreomsorgen. 
 
Personalen ska må bra på våra arbetsplatser och ha inflytande därför vill vi bland annat att 
varje verksamhet i vår kommun själva ska få möjlighet att lägga sina scheman, utifrån 
arbetstagarnas önskemål, erfarenhet och kunskap. Det är också viktigt att främja 
utveckling och utbildning för personal.  
 
Vi satsar också på styrning och ledning där det är ett måste att cheferna har god kontakt 
med sin verksamhet. Vi vill också säkerställa återkommande kvalitetsanalyser och 
utvecklingssamtal med områdescheferna.  
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Vi säkerställer att hälso- och sjukvården kan fortsätta med sin nuvarande verksamhet där 
vi vill bevara den goda kvaliteten som nu finns och utveckla vården så att vi har en god 
och nära vård till våra medborgare. Demenssköterskorna är ovärderliga i sitt arbete med 
våra dementa. 
 
Det ska finnas tillräckligt med särskilda boendeplatser och även möjligheter till 
växelboende i hela kommunen.  Vi verkar för tidiga insatser inom socialtjänsten genom 
samverkan med skolan, AME, arbetsförmedling och försäkringskassa. Satsningarna på 
den gemensamma familjehemsorganisationen har gett fina resultat och genom vår 
eftervårdskoordinator utvecklar vi hållbara lösningar på hemmaplan. 

 
Kostverksamheten 
God, hälsosam och smakfull mat i trevliga miljöer främjar skolarbete för barn och 
ungdomar såväl som tillfrisknande av sjuka och ett värdigt liv för äldre därför lägger vi 
stor vikt vid maten och fokuserar på närproducerad mat. Tillagningen ska ske nära barn, 
elever och brukare. Doften av mat och slamret från ett nära kök skapar aptit och 
hemtrevnad.  
 
Investeringsbudget 
 
De stora satsningarna på investeringar kommande år utöver de grundläggande 
investeringsramarna för respektive verksamheter är vägbelysningen i Öhn, stråket invid 
skolan. En ny avfallskvarn på Rödsta återvinningscentral, satsningar på cityutveckling 
och Hallstaområdet samt GB-skolans färdigställande.  
 
Finansiella mål:  

• Resultat minst 1 % av skatter och bidrag. 
• Resultatet från förbund och bolag som konsolideras i kommunkoncernen skall 

vara positivt. 
• Koncernens soliditet skall förbättras med 0,5 procentenheter per år. 
• Investeringar skall vara egenfinansierade inom ramen för senaste treårsperioden 

(affärsverksamhet undantagen). 
• Kommunens amortering på befintliga lån ska uppgå till 15 mnkr 2021, 22 mnkr 

2022 och 22 mnkr 2023. 
 

Grundförutsättningar: 
• Skatter och bidrag beräknas på minskad befolkning med 200 personer 2021-2023. 
• Skattesatsen behålls oförändrad. 
• VA-taxan föreslås öka med 5 % på fasta delen av taxan och med 1,5% på rörliga 

delen 2021. Taxan för hushållsavfall föreslås öka med 6% 2021, övriga 
utdebiteringar enligt tidigare beslut. 

• Såsom för egen skuld ingå borgen för Solatum på högst 300 mnkr. 
• Såsom för egen skuld ingå borgen för Sollefteåforsen på högst 185 mnkr. 
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• Borgensavgift fastställs till 0,4% på utestående skuld till bolagen. 
• Övergripande mål och mål för god ekonomisk hushållning enligt bifogat 

måldokument för perioden 2021-2023 
 
Vi vill med detta direktiv beskriva hur majoriteten, Framtid Sollefteå, vill att kommunen 
arbetar kommande år.  
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En budget för ett tryggare Sollefteå 
2021 
 
Vi satsar på Äldreomsorgen 
 
Sollefteå kommun har länge varit i framkant när det gäller arbetstiderna i vården och 
omsorgen. I 12 år har personalen haft rätt till heltid med sänkt heltidsmått, 35 
Tim/veckan. Socialdemokraterna har tidigare skjutit till extra pengar för att minimera 
antalet delade turer och långa arbetspass, en viktig åtgärd som numera tyvärr är 
bortprioriterad. 
Istället ser vi hur äldreomsorgens budget minskats de senaste åren.  
Nu måste kommunen ta tag i detta igen och återuppta satsningarna på vår viktigaste 
resurs, personalen. Personalens inflytande över arbetstidens förläggning och arbetsmiljön 
måste öka. Många är trötta på minutjakten och den detaljerade marknadsstyrningen 
uppifrån och det är orimligt att vi ska ha exakt likadana schemalösningar över hela 
kommunen. 
 
Det är personalen som inom givna ekonomiska förutsättningar och tillsammans med sin 
chef ska lägga scheman och planera verksamheten, samförstånd, delaktighet och 
flexibilitet ska vara de ledord som präglar det arbetet. 
Nu ser vi att den Socialdemokratiskt ledda regeringen skjuter pengar till kommunerna 
inför 2021 och vi anser att en del av dessa måste läggas på bättre arbetsvillkor för vår 
personal och att personalens inflytande över sin arbetsmiljö och arbetstid måste öka. Vår 
absolut viktigaste resurs måste få bättre förutsättningar att lyckas med sitt uppdrag. Vi 
satsar därför 5 miljoner på bättre scheman och självstyrande grupper. 
 
Vi vet att de centrala förhandlingarna inte är klara, men oavsett så tillskjuter vi 2 miljoner 
som extra lönesatsning till Vård-och omsorgspersonal med adekvat utbildning. 
 
Vi väljer också att satsa på Sjuksköterskorna och skjuter till 1 miljon för att bibehålla 
legitimerad personal med särskild kompetens inom demensvården 
Det här gör det möjligt för den demenssjuke att bo kvar hemma i en invand miljö 
eftersom demenssjuksköterskan genomför utbildning för personal och anhöriga. 
 
Inom vården- och omsorgen finns så otroligt många värdefulla medarbetare och utan 
dessa skulle verksamheten stanna. 
En utmaning som vi sett är att inte alla har de språkkunskaper som krävs. 
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Alla medarbetare är värdefulla och kommer att behövas i framtiden, men det behövs en 
särskild satsning för att komma till rätta med de dokumentations-och 
kommunikationsproblem som finns. Därför satsar vi 500 tkr på utbildning i yrkessvenska 
för våra vårdanställda. 
 
Vi vill även satsa 500 tkr på en utveckling av välfärdsteknik för att ta äldreomsorgen in i 
framtiden. 
 

 
 

 
 
Familjecentral 
 
Vi ser att många familjer inte får livspusslet att gå ihop och familjernas sammansättning 
kan se väldigt olika ut. Det här kan skapa sociala utmaningar som vi behöver 
uppmärksamma och det bästa sättet är att bygga upp förebyggande verksamhet som tar 
sig an utmaningar och problem redan innan de uppstår. 
Därför vill vi inrätta en familjecentral där samhällets samlade resurser kan finnas, 
exempelvis Socialtjänst, Förskola, BVC, Barnmorska. 
Detta betyder att Region Västernorrland också måste ta sitt ansvar i denna viktiga fråga. 
Socialdemokraterna i Sollefteå satsar 1 miljon på Familjecentral. 
 

 

Hälso och sjukvård (tkr) 2 290
Verksamhetsförändringar (tkr) Budget 2021
Lönejustering månadsavlönade 450
Allmän ramförstärkning 840
Bibehåll demenssjuksköterskor 1 000

Individ & familjeomsorg (tkr) 2 211
Verksamhetsförändringar (tkr) Budget 2021
Lönejustering månadsavlönade 859
Allmän ramförstärkning 352
Familjecentral 1 000
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Etableringar 
 
Vårt helägda bolag Energidalen gör ett stort och viktigt arbete i att bygga upp 
kommunens varumärke som en plats för satsningar inom förnybar elproduktion. 
Vi vill öka Energidalens budget med 500 tkr för att de ska kunna fortsätta utveckla sin 
verksamhet och generera arbetstillfällen inom den här framtidsbranschen. 
 

 
 
Återföra personlig assistans i kommunal regi 
 
Vi har förståelse för att kommunens verksamheter behöver sänka sina kostnader 
Det vi däremot inte förstår är varför det sker genom en privatisering av vård och 
omsorgsverksamhet. 
 
Den förändring och de kostnadssänkningar som kommunen räknat fram och beslutat om 
kommer att pressa ner löneutvecklingen, försämra anställningsvillkoren och slutligen 
försämra kvalitén på assistansen. 
 
Den privata verksamheten ska även göra en vinst som också ska skapas ur personalens 
löneutrymme. 
 
Det är inte valfrihet att enbart erbjuda privata alternativ och ett kommunalt alternativ 
behövs för att inte löner och arbetsvillkor ska försämras över tid. 
 
Vi är tveksamma till att den kostnadssänkning som kommunen räknat fram verkligen 
stämmer och vi avsätter 2 miljoner för att återföra assistansen i kommunal regi. 
 

 
 
Miljö 
Skrotbilar har blivit ett problem i vår natur. Miljöfarliga oljor och andra kemikalier kan 
läcka ut och förorena mark och vatten. För att börja komma tillrätta med detta vill vi 
därför satsa 100.000 kr på att omhänderta dessa för transport till bilskrot.  
 

Verksamhet Budget 2020 Budget 2021
Ers. Energidalen/e-fokus 2 500 3 000

Funktionsstöd (tkr) 6 452
Verksamhetsförändringar (tkr) Budget 2021
Lönejustering månadsavlönade 1 431
Allmän ramförstärkning 3 021
Persass i kommunal regi 2 000
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Investeringar 
För att inte ytterligare belasta det redan ansträngda låneutrymmet väljer vi att 
Egenfinansiera investeringen i IT, och övrig utrustning till nya GB-skolan med 12.9 
miljoner 
 

 
 
Föreningsstöd 
Den pandemi som drabbat oss under 2020 verkar fortsätta in på 2021. De allra flesta 
större arrangemang i vår kommun har ställts in under året. Många idrottsföreningar 
bygger stor del av sin ekonomi på att parkera bilar/steka hamburgare et c under dessa 
arrangemang. Vi satsar därför 300.000 kr till ett extra föreningsstöd för att underlätta 
något för föreningarna att fortsätta bedriva sin viktiga verksamhet. Stödet kan sökas av 
föreningar med ungdomsverksamhet. 
 
Habiliteringsersättning 
Vi satsar 300.000:- för att höja habiliteringsersättningen inom daglig verksamhet. 
 
Satsningar i budget 2020 i sammanfattning 
Löneökningar till utbildad personal inom äldreomsorgen 2.0 milj 
Schemaförbättringar inom äldreomsorgen  5.0 milj 
Yrkessvenska äldreomsorgen   0.5 milj 
Välfärdsteknik äldreomsorg   0.5 milj 
Demenssjuksköterska    1.0 milj 
Ramförstärkning skolan    3.0 milj 
Familjecentral    1.0 milj 
Ökad satsning Engeridalen    0.5 milj 
Hullsta Gård     0.3 milj 
Personlig assistans i kommunal regi   2.0 milj 
Skrotbilsinsamling    0,1 milj 
Ökad habiliteringsersättning   0,3 milj 
Extra föreningsstöd    0,3 milj 
Driftbudget 2021– se nästa sida

VA & Avfall (tkr) 100
Verksamhetsförändringar (tkr) Budget 2021
Insamling skrotbilar 100

Budget nettoinvesteringar Investeringsbudget 2021
   - Gymnasieskola - inventarier GB, ej lån 12 961
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 Driftbudget till nämnder och verksamhetsområden Budget 2021
 Lönepott 2,1%

Kommunfullmäktige 3 231 70 3 301
Valnämnd 0 0 0
Överförmyndarnämnd 1 676 700 2 376
Jävsnämnd 242 5 247
Revision 1 237 29 1 266
Kommunstyrelsens totala verksamhet 1 314 300 50 887 1 365 287
 - Kommunstyrelsen 6 715 0 6 715
 - Fövaltningsledning 7 834 142 7 976
 - Kommungemensamverksamhet 58 414 -855 57 560
 - Gemensam service 65 332 -10 65 322
 - Medborgarservice 92 781 4 741 97 522
 - Välfärd 1 083 224 46 868 1 130 192
  - Teknik 31 588 32 815
    - Va & Avfall 0 100 100
    - Gata & Park 31 588 1 127 32 715
  - Utbildning 445 522 465 433
    - Barnomsorg, för- & grundskola 309 261 13 892 323 153
    - Gymnasieskola, särskola och vuxenutbildning 136 260 6 019 142 280
  - Omsorg 567 714 591 596
    - Individ & familjeomsorg 90 614 2 211 92 826
    - Funktionsstöd 131 368 6 452 137 820
    - Äldreomsorg 301 804 12 928 314 732
    - Hälso och sjukvård 43 928 2 290 46 218
  - Kostverksamhet 38 401 1 948 40 349
Verksamhetskostnader (inklusive kapital) 1 320 686 51 691 1 372 477
 - varav kapital kostnader 68 500 70 000
Verksamhetskostnader (till resultaträkning) 1 252 186 51 691 1 302 477
Pensionskostnader 32 000 32 000
Förändring semesterlöneskuld 4 000 4 000
Reavinst/förlust 0 0
Nedskrivning/återförd nedskrivning 0 0
Avsättning 0 0
Intern intäktsränta -15 500 -14 500
Extraordinära poster 0 0
Verksamhetens nettokostnader 1 341 187 1 393 977
Skatter och bidrag -1 362 212 -1 419 129
Finansiella intäkter -3 000 -3 000
Finansiella kostnader 15 100 12 600

Resultat -8 925 -15 552
Migrationssatsning/Pensionsmedel -8 600 0
Justerat Resultat -17 525 -15 552
kontroll: -medel att fördela, + besparing krävs -2 684 59

Anslag jmf 
2020

Budget 2020



 
 
 
Budgetskrivelse 2021 samt plan 2022-2023. 
 
Då ingen från M, delvis pga. pandemin, kunnat delta i budgetberedningen, avstår 
vi från, att sätta siffror på förslag. Detta dokument får ses som en viljeinriktning. 
Moderaterna kommer, i nästa budget, som är den sista innan valet, att vara mer 
detaljerade. 
 
 
Moderaterna väljer att satsa på de kommunala kärnverksamheterna, skolan och 
äldreomsorgen. 
När det gäller äldreomsorgen i allmänhet, är fortbildning av personal, inklusive 
enhetschefer, oerhört viktig. Arbetstider och arbetsformer måste genomlysas noggrant. 
Coronapandemin har visat detta med eftertryck. 
 
Vi vill, att hemtjänsten konkurrensutsätts, så att de äldre får ett större utbud att välja i.    
 
Skolan behöver utbildade lärare och bra inre och yttre miljö. 
 
För att frigöra resurser för skola och äldreomsorg, anser vi att d.s.k. 35 timmarsveckan 
avvecklas. 
 
En översyn, av all övrig kommunal verksamhet, bör ske med fokus på att den bedrivs 
rationellt och kostnadseffektivt. Att kunna spara en till två procent på övriga 
verksamheter, ser vi som möjligt. 
 
Företagen i kommunen ska få ett positivt bemötande med snabba handläggningstider 
av ärenden. 
 
Medborgarna ska kunna komma i kontakt med kommunen på ett enkelt och snabbt 
sätt, gärna digitalt, så långt det går. 
 
Skatten hålls oförändrad 2021. Med återhållsam politik, ser moderaterna, att skatten 
bör kunna sänkas på sikt 
 
 
När det gäller den rent politiska verksamheten, vill vi ha en återgång till traditionella 
nämnder. Antal och ansvar, för dessa nämnder, måste naturligtvis belysas närmare. 
Dagens system, med utskott direkt under kommunstyrelsen, koncentrerar det politiska 
inflytandet till ett fåtal partier och politiker.  
Vi anser att detta urholkar demokratin! 



 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2020-10-29 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

59 (75) 

§ 193 Dnr KS 231/2020 
 
Svar på återremiss - Översyn taxor Aquarena  

Beslut 
 
Kommunstyrelsen föreslår  
Kommunfullmäktige fastställa 

Engångsentré 
Barn under 2 år (i betalande vuxens sällskap)  0 kr 
Barn 2 – 11 år.    35 kr 
Ungdom 12 – 18 år    65 kr 
Student (uppvisande av mecenatkort)   65 kr 
Senior (över 60 år)    65 kr 
Vuxen      90 kr 
Liten grupp (1 vuxen, 2 barn)   145 kr 
Mellan grupp  (2 vuxna, 2 barn)   225 kr 
Stor grupp (2 vuxna, 4 barn)   290 kr 
 
Klippkort 10 gånger valfri aktivitet 
Barn 2 – 11 år.    300 kr 
Ungdom 12 – 18 år    600 kr 
Student (uppvisande av mecenatkort)   600 kr 
Senior (över 60 år)    600 kr 
Vuxen     800 kr 

Årskort (Autogiro, kontant) 
Månadskort endast bad     249 kr/mån 2700/år 
Månadskort endast gym     299 kr/mån 3300/år 
Månadskort gruppträning / funktionell träning  299 kr/mån 3300/år 
Månadskort bad och gym    399 kr/mån 4400/år 
Månadskort bad och gruppträning /funktionell träning  399 kr/mån 4400/år 
Månadskort gym och gruppträning / funktionell träning  399 kr/mån 4400/år 
Månadskort bad, gym och gruppträning / funktionell träning 499 kr/mån 5200/år 
 
Massage 
Klassisk massage    30 min / 400 kr 
Klassisk massage    60 min / 650 kr 
Terapeutisk massagebehandling   45 min / 500 kr 
Total Harmoni    45 min / 500 kr 
Lätt ansiktsbehandling    45 min / 600 kr  
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Barn 2-11 år 60% rabatt på årskort 
Ungdom 12 – 18 år 20% rabatt på alla årskort 
Student / senior 20% rabatt på alla årskort. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att 
Ge förvaltningen i uppdrag att löpande utvärdera prissättningen för att undvika osund 
konkurrens. 

Reservation  
Johan Andersson (C), Anton Ångman (C) och Monica Tirri (C) reserverar sig till förmån 
för eget förslag. 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 
Ärendet återremitterades av KS 2020-10-06 med följande motivering  

Kommunstyrelsen beslutade 2020-10-06 att återremittera ärendet med följande 
motivering: 
Ärendet återremitteras för att utreda; 
 

• Hur påverkar en tilläggskostnad på 200 kr/månad för boxen, enligt förslaget, de 
ekonomiska förutsättningarna för anläggningen? 
 
Nämligen bad + boxen 449 kr/månad, gym + boxen 499 kr/månad, gruppträning 
+ boxen 499 kr/månad, 2 aktiviteter + boxen 599 kr/månad och 3 
aktiviteter/abonnemang + boxen 699 kr/månad. 

• Förvaltningen uppdras att ta fram ett förslag på heltäckande prislista vad gäller 
månadskort, årskort och övriga priser utifrån detta förslag till förändring vad 
gäller boxens prissättning. 

 
Bakgrund 
Aquarena togs 1/6 – 2020 över till kommunal drift från Sollefteå Badholding AB efter 
beslut i kommunfullmäktige, 2019-02-25 § 7. 

Då Sollefteå kommun nu ska se över priserna på friskvårdsanläggningen, har 
förvaltningen initierat en översyn av prissättningen utifrån de priser som råder i Sollefteå 
tätort samt kommunalt drivna gym i jämförbara kommuner. 
 
Förvaltningens bedömning. 
Återremissens första frågeställning är mycket svår att svara på och blir något av en 
gissning från förvaltningens sida. Det ursprungliga beslutet (Ks 111/2019) hade som 
intention att anläggningen skulle bedrivas under samma förutsättningar som innan för att 
göra en utvärdering möjlig inför ett eventuellt anbudsförfarande. Detta eftersom 
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kommunen inte har något underlag att arbeta utifrån. Hur en större prishöjning skulle 
påverka verksamheten är svårt att idag svara på, då anläggningen bedrivit gym och 
träningsverksamhet i ungefär en månad och kundunderlaget fortfarande är sviktande. Det 
kan påverka negativt på så sätt att färre väljer att lösa kort vilket kommer att innebära ett 
inkomstbortfall som måste täckas med skattemedel vilket strider mot intentionen att 
träningsverksamheten ska bedrivas till självkostnadspris. Det kan också innebära högre 
intäkter eller inte spela någon roll. 
 
Det är dock viktigt att påtala att det idag är en bredd av målgrupper och personer som 
använder aktiviteten. En kraftig prishöjning skulle slå hårt mot pensionärsgrupper, 
studenter och andra socioekonomiskt svaga grupper som just är de som Aquarena vänder 
sig till. I Aquarenas ursprungliga uppdrag fanns också uppdraget att verka för en bättre 
folkhälsa. Vi vet att folkhälsan i Västernorrland tillhör landets sämsta och att det finns 
tydliga kopplingar mellan folkhälsan och socioekonomi. Enligt SCB har en stor andel av 
befolkningen i Sollefteå en låg socioekonomisk status och medelinkomsten ligger under 
såväl läns- som riksgenomsnittet. 
 
Medelinkomst 20+ år. 
 
Riket 314,7 tkr tkr/år 
Västernorrland 299 tkr/år 
Sollefteå 266,7 tkr/år 
 
Populärast är den här träningsformen också bland kvinnor där medelinkomsten också är 
markant lägre. En kraftig prishöjning som innebär nästan en fördubbling mot dagens 
priser på en aktivitet som inrymmer ett stort antal träningsformer kan därmed utgöra ett 
hinder för fler att börja aktivera sig och därmed verka negativt på folkhälsan.   

Noteras bör också att ”boxen” (själva lokalen) nu förknippas med träningsformen Crossfit 
vilket inte bedrivs. För det krävs en licens som inte Aquarena har, däremot är en i 
personalen utbildad för träningsformen. Av den anledningen är namnet boxen nu 
borttaget, idag heter lokalen rätt och slätt ”gym nere”, vår andra träningslokal heter ”gym 
uppe”.  I ”gym nere” sker också andra träningsformer som såsom cirkelträning, grupper 
för skolklasser och för pensionärer. Svårigheten blir således att särskilja vad som ska 
betecknas som funktionell träning (som innebär en högre taxa) och inte.  

Vad gäller massage och ansiktsbehandling är det en aktivitet som fanns redan på gamla 
badhuset vid Lillänget. Vid en prisjämförelse så har förvaltningen tittat på vad liknande 
behandlingar kostar på paradisbadet i Örnsköldsvik (som också är kommunalt drivet) och 
då framkommer följande: 

Stressless: (massage med varm olja över hela kroppen) 75 minuter 895 kr. 
Detoxbehandling: (Bodyscrub som stimulerar huden)                   75 minuter 895 kr. 
Saltvatten: (Kroppspeeling)    50 minuter 595 kr. 
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Aromabehandling (Mot vintertorr hy, saltscrub)                     75 minuter 895 kr. 
 
Klassisk massage                       75 minuter 975 kr. 
                                                                                                           50 minuter 845 kr. 
                                                                                                           25 minuter 445 kr. 
Ansiktsbehandling                       25 minuter 395 kr. 
Anti -aging behandling                                           25 minuter 395 kr. 
Ansiktsbehandling med fokus på lyster                     25 minuter 395 kr. 
 
Jämförelsevis kostar motsvarande behandlingar (Massage, ögonbrynsnoppning, 
ansiktsbehandling på Aquarena enligt nedan: 
Klassisk massage:                        30 minuter 400 kr. 

                                                             60 minuter 650 kr. 
 

Terapeutisk massagebehandling                        45 minuter 500 kr. 
Total Harmoni                         45 minuter 500 kr. 
Lätt ansiktsbehandling*                                                                  45 minuter 600 kr. 
 
(Lätt Ansiktsbehandling - rengöring, peeling, plockning av bryn, mask och massage med 
akupressur och phytodränage.) 
 
Vid en jämförelse med Paradisbadet så ligger Aquarena väl inom prisområdet. Exempel 
på privata utförare av motsvarande behandling inom Sollefteå Stadsområde har följande 
priser: 

Massageterapeut Morgan Nordin: 

Massageterapeutisk behandling   30 minuter 400 kr 
Massageterapeutisk behandling    45 minuter 500 kr 
Massageterapeutisk behandling   60 minuter 600 kr 
 

Utförlig prislista: Idrottsmassage, Nålbehandlingar etc. 

https://www.bokadirekt.se/places/massageterapeut-morgan-nordin-12722 

Hotell Hallstaberget – Chakra Spa 

Ansiktsbehandling / Kur    25 minuter 450 kr. 
Soft and Sensitive    50 minuter 650 kr. 
Clean and Pure    50 minuter 695 kr. 
 

https://www.bokadirekt.se/places/massageterapeut-morgan-nordin-12722
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Utförlig prislista: Skönhetsbehandlingar, Kroppsbehandling och massage etc: 

https://www.hallstaberget.se/spa/47412.spabehandlingar.html 

Förvaltningen bedömer således att priserna på dessa behandlingar ligger väl inom vad 
som kan betecknas som marknadsmässiga priser inom Sollefteå stadsområde, samt i 
jämförelse med närliggande kommunalt driven anläggning i Örnsköldsvik. 

Prislista enligt återremissens frågeställning ser ut som följer: 

Engångsentré 
Barn under 2 år (i betalande vuxens sällskap)  0 kr 
Barn 2 – 11 år.    35 kr 
Ungdom 12 – 18 år    65 kr 
Student (uppvisande av mecenatkort)   65 kr 
Senior (över 60 år)    65 kr 
Vuxen      90 kr 
Liten grupp (1 vuxen, 2 barn)   145 kr 
Mellan grupp  (2 vuxna, 2 barn)   225 kr 
Stor grupp (2 vuxna, 4 barn)   290 kr 
 
Klippkort 10 gånger valfri aktivitet 
Barn 2 – 11 år.    300 kr 
Ungdom 12 – 18 år    600 kr 
Student (uppvisande av mecenatkort)   600 kr 
Senior (över 60 år)    600 kr 
Vuxen     800 kr 
 
Årskort (Autogiro, kontant) 
Månadskort endast bad     249 kr/mån 2700/år 
Månadskort endast gym     299 kr/mån 3300/år 
Månadskort gruppträning                                              299 kr/mån 3300/år 
Månadskort bad och gym    399 kr/mån 4400/år 
Månadskort bad och gruppträning   399 kr/mån 4400/år 
Månadskort gym och gruppträning   399 kr/mån 4400/år 
Månadskort bad, gym och gruppträning   499 kr/mån 5500/år 
Månadskort bad och funktionell träning   449 kr/mån 5000 /år 
Månadskort gym och funktionell träning   499 kr/mån 5500/år 
Månadskort gruppträning och funktionell träning                       499 kr/mån 5500/år 
Månadskort bad och gym och funktionell träning  599 kr/mån 6600/år 
Månadskort bad och gruppträning och funktionell träning 599 kr/mån 6600/år 
Månadskort gym och gruppträning och funktionell träning 599 kr/mån 6600/år 
Månadskort bad, gym och gruppträning och funktionell träning 699 kr/mån 7700/år 
 

https://www.hallstaberget.se/spa/47412.spabehandlingar.html
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Massage 
Klassisk massage    30 min / 400 kr 
Klassisk massage    60 min / 650 kr 
Terapeutisk massagebehandling   45 min / 500 kr 
Total Harmoni    45 min / 500 kr 
Lätt ansiktsbehandling    45 min / 600 kr
       
*Funktionell träning kan enbart tecknas tillsammans med annan aktivitet 
Barn 2 - 11 år 60% rabatt på årskort 
Ungdom 12 – 18 år 20% rabatt på alla årskort 
Student / senior 20% rabatt på alla årskort. 
 

Förvaltningens förslag  
Engångsentré 

Barn under 2 år (i betalande vuxens sällskap)  0 kr 
Barn 2 – 11 år.    35 kr 
Ungdom 12 – 18 år    65 kr 
Student (uppvisande av mecenatkort)   65 kr 
Senior (över 60 år)    65 kr 
Vuxen      90 kr 
Liten grupp (1 vuxen, 2 barn)   145 kr 
Mellan grupp  (2 vuxna, 2 barn)   225 kr 
Stor grupp (2 vuxna, 4 barn)   290 kr 
 
Klippkort 10 gånger valfri aktivitet 
Barn 2 – 11 år.    300 kr 
Ungdom 12 – 18 år    600 kr 
Student (uppvisande av mecenatkort)   600 kr 
Senior (över 60 år)    600 kr 
Vuxen     800 kr 
Årskort (Autogiro, kontant) 
Månadskort endast bad     249 kr/mån 2700/år 
Månadskort endast gym     299 kr/mån 3300/år 
Månadskort gruppträning / funktionell träning  299 kr/mån 3300/år 
Månadskort bad och gym    399 kr/mån 4400/år 
Månadskort bad och gruppträning /funktionell träning  399 kr/mån 4400/år 
Månadskort gym och gruppträning / funktionell träning  399 kr/mån 4400/år 
Månadskort bad, gym och gruppträning / funktionell träning 499 kr/mån 5200/år 
 
Massage 
Klassisk massage    30 min / 400 kr 
Klassisk massage    60 min / 650 kr 
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Terapeutisk massagebehandling   45 min / 500 kr 
Total Harmoni    45 min / 500 kr 
Lätt ansiktsbehandling    45 min / 600 kr  
 
Barn 2-11 år 60% rabatt på årskort 
Ungdom 12 – 18 år 20% rabatt på alla årskort 
Student / senior 20% rabatt på alla årskort. 
 

Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande Svar på återremiss, Örjan Abrahamsson, KS 231/2020-6 
Återremiss KS § 167, KS 231/2020-5 
Synpunkter på prissättning, KS 231/2020-4 

Förslag till beslut på mötet 
Johan Andersson (C) föreslår bifall till förvaltningens framtagna prislista efter 
återremissen som inkluderar en höjningen av priset på funktionell träning. 

Åsa Sjödén (S) och Birgitta Häggkvist (Vi) förslår bifall till förvaltningens förslag till 
prislista. 

Anton Ångman (C) föreslår att Kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag att löpande 
utvärdera prissättningen för att undvika osund konkurrens. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Andersson (C) frågar om Kommunstyrelsen beslutar enligt Johan 
Andersson (C) förslag eller enligt Åsa Sjödén mfl förslag. Finner att Kommunstyrelsen 
beslutar att bifalla Åsa Sjödén mfl förslag till prislista.  
 

Ordförande frågar sedan om Kommunstyrelsen beslutar att anta Anton Ångman (S) 
förslag till tillägg. Finner så. 
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§ 194 Dnr KS 290/2020 
 
Kemikaliesmarta madrasser till förskolorna 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
- att ändra Giftfria till Kemikaliesmarta 
- att ärendet ska kompletteras med ett förvaltningsyttrande. 
- att ge allmänna utskottet i uppdrag att besluta i ärendet. 
 
Information 
Johan Andersson, kommunstyrelsens ordförande, informerar om ärendet.  
 
Ärendebeskrivning 
Vikten av att våra barn och ungdomar får vistas i giftfria miljöer och begagna 
kemikaliesmarta leksaker och madrasser på förskolan uppmärksammas stort runt om i 
hela landet.  
 
Olika kommuner har kommit olika långt och i Sollefteå kommun kom arbetet igång efter 
att bland annat motionen om giftfri miljö bifölls i kommunfullmäktige för några år sedan. 
Giftfri miljö är ett av Sveriges nationella miljökvalitetsmål och Kemikalieinspektionen är 
den ansvariga myndigheten för miljömålet Giftfri miljö. 
 
Därefter har viss inventering på våra förskolor gjorts, bland annat gällande madrasserna 
och vi kan konstatera att Sollefteå kommun har cirka 425 madrasser ute på våra förskolor 
som skulle behöva bytas ut. 
 
Äldre madrasser, dynor och kuddar kan både i dess skumfyllning och i själva överdraget 
innehålla bland annat skadliga mjukgörare, bromerade flamskyddsmedel och 
tungmetaller. Skumgummit kan bland annat innehålla bly. Överdragen är oftast i PVC-
plast och kan, om de är gamla, innehålla de sex ftalaterna som är förbjudna idag.  
 
Olämpliga ämnen i vår omgivning riskerar att påverka alla på ett negativt sätt, men barn 
är särskilt utsatta eftersom de i förhållande till sin kroppsvikt riskerar att få i sig högre 
halter än vuxna. Barn går också igenom känsliga och viktiga utvecklingsstadier som kan 
påverkas av olika mer eller mindre giftiga ämnen. Många av de kemikalier som används i 
vardagsprodukter riskerar att vara allergena, hormonstörande, cancerogena eller på annat 
sätt öka riskerna för negativa hälsoeffekter.  
 
Idag finns långt fler giftiga ämnen i omlopp i naturen än för några decennier sedan. Att så 
långt det är praktiskt möjligt begränsa hälsofarliga ämnen i förskolemiljön är därför en 
viktig förebyggande åtgärd ur ett barnperspektiv. 
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Med anledning av ovan föreslår vi kommunstyrelsen besluta:  
 
- att köpa in giftfria madrasser till våra förskolor i Sollefteå kommun, till ett värde av 330 
tkr som finansieras från id 81360. 
 
Beslutsunderlag 
Yttrande Johan Andersson, KS 290/2020-1 

Förslag till beslut på mötet 
Anton Ångman (C) med biträde av Roger Westerlund (-) föreslår att ordet Giftfria byts ut 
till Kemikaliesmarta. 

John Åberg (S) med biträde av Roger Westerlund (-) föreslår att ärendet återremitteras till 
utskottet för att kompletteras med tjänstemannayttrande. 

Åsa Sjödén (S) med biträde av Birgitta Häggkvist (Vi), Roger Westerlund (-) och Ulf 
Breitholtz (V) föreslår att Kommunstyrelsen ger allmänna utskottet i uppdrag att besluta i 
ärendet samt att förvaltningen ska komplettera med yttrande innan beslut tas. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Andersson (C) ställer frågan om ärendet ska avgöras i dag eller 
återremitteras till utskottet med uppdrag att besluta i frågan. Finner att ärendet remitteras 
till Allmänna utskottet för beslut efter komplettering från förvaltningen. 

Ordförande frågar även om ordet giftfria ska ändras till Kemikaliesmarta enligt förslag 
från Anton Ångman mfl. Finner så. 

 

 

 

 

 

Skicka till  
Allmänna utskottet 
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§ 195 Dnr KS 289/2020 
 
Förbättringar Campingplatser 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
Att tillskjuta 900 tkr att fördelas till förbättringsåtgärder på Långsele, Näsåker och Junsele 
camping. Kommunstyrelsens konto för särskilda satsningar, ID 81256. 
 
Ärendebeskrivning 
Förvaltningen har fått i uppdrag att tillsammans med arrendatorerna på våra 
campingplatser exkluderat Sollefteå camping se över vilka åtgärder som är mest 
angelägna på respektive camping. 
 
Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen har träffat arrendatorerna på Långsele, Näsåker och Junsele camping vilka 
är mycket positiva till att kommunen eventuellt går in med medel för förbättringsåtgärder 
på campingarna då de liksom förvaltningen anser att besöksnäringen är viktig för 
kommunens utveckling. Behoven och prioriteringarna ser lite olika ut på de olika 
campingplatserna men arrendatorernas önskan om förbättringar överensstämmer med vad 
förvaltningen anser ger bäst effekt på respektive camping. Förvaltningen föreslår att 
kommunen fördelar de föreslagna beloppet lika mellan de tre campingplatserna och 
lämnar Ramsele camping till kommande år då vi har en arrendator att diskutera med. 
Förvaltningen föreslår att arrendatorerna får disponera pengarna och ansvara för de 
åtgärder som vi kommit överens om med ett krav på en återredovisning till kommunen. 
Eget arbete från arrendatorerna får inte bekostas av dessa medel.  
 
Ekonomiska konsekvenser 
Satsningen föreslås belasta Kommunstyrelsens konto för särskilda satsningar, ID 81256.  
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Att tillskjuta 900 tkr att fördelas till förbättringsåtgärder på Långsele, Näsåker och Junsele 
camping 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande Bengt Åkerlind, KS 289/2020-1 
 
Förslag till beslut på mötet 
Åsa Sjödén (S) föreslår bifall till förvaltningens förslag. 
 
Skicka till  
Ansvarig handläggare samt Ekonomi  
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§ 196 Dnr KS 260/2020    
  
Svar på Remiss SOU 2018:88 översyn av insatser enligt LSS och 
assistansersättningen (SOU 2018:88)  
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
Att ge i uppdrag till utskottet för vård och omsorg att besluta om att anta 
yttrandet och sända det till socialdepartementet. 
 
Ärendebeskrivning 
Utredaren Gunilla Malmborg har sedan 2016 haft i uppdrag att se över 
assistansersättningen i socialförsäkringsbalken (SFB) och delar av lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS). Syftet med uppdraget har varit att skapa en 
långsiktigt hållbar ekonomisk utveckling av insatsen personlig assistans och att få till 
stånd mer ändamålsenliga insatser i LSS, samt att lagstiftningen ska främja jämlikhet i 
levnadsvillkor och full delaktighet i samhällslivet. Uppdraget har varit att göra en 
grundläggande översyn av incitament och förutsättningar för val av personlig assistent, 
nödvändiga förändringar i regelverket samt förstärkt kvalitet och träffsäkerhet i övriga 
insatser i LSS. 
Den offentliga utredningen SOU 2018:88 färdigställdes och lämnades över till rege-
ringen januari 2019. Utredningen har utrett assistansersättningen enligt socialförsäk-
ringsbalken samt en ny lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). 
Sollefteå kommun är en av de remissinstanser som bjudits in att lämna synpunkter på 
remissen. 
Svaret ska var departementet tillhanda senast 12 november varför kommunstyrelsen 
uppdrar till vård och omsorgsutskottet att anta yttrandet och översända det. 
 
Beslutsunderlag 
Förvaltningsyttrande, Ann-Katrin lundin, KS 260/2020-3 
Remiss översyn av insatser enligt LSS och assistansersättningen, KS 260/2020-1, -2 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen ger i uppdrag till utskottet för vård och omsorg att besluta om 
att anta yttrandet och sända det till socialdepartementet. 
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§ 197 Dnr KS 57/2020    
  
Övrig fråga - Medel till idrottsföreningar med verksamhet för 
ungdomar 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen diskuterar frågan. 
 
 
Ärendebeskrivning 
Åsa Sjödén (S) lyfter frågan vad gäller möjlighet att avsätta medel för idrottsföreningar 
med ungdomsverksamhet att söka bidrag. Detta utifrån att flera föreningar har förlorat 
intäkter från arbetsinsatser i samband med arrangemang osv. 
Ungdomars idrottande är viktigt att stödja. 
  



 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 
PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 
2020-10-29 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

71 (75) 

§ 198 Dnr KS 7/2020 
 
Delgivningar 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att delgivningarna noteras och läggs till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Följande handlingar har lämnats till kommunstyrelsen för delgivning. 
 
PTS - Beslut om tilldelning av statligt stöd för projekt Bredband Ledinge inkl bilaga. 

Skolinspektionen – Beslut efter kvalitetsgranskning av huvudmannens styrning genom 
tydlighet i delegering och uppföljning. 

Kramfors kommun – Sammanträdesprotokoll 2020-10-13 Arbete för persontrafik på övre 
Ådalsbanan. 

Höga Kusten Airport – Behov om beslut till stöd för regionala flygplatser 

Revisorerna Sollefteå kommun – Granskning av delårsrapport per 2020-08-31, missiv 
inkl KPMG rapport Översiktlig granskning. 

Länsstyrelsen Västernorrland – Beslut om kommuntal Västernorrland 2021, anvisning av 
nyanlända. 

Östersunds tingsrätt. Dom i mål M1744-20. Förpliktigande att betala förelagda vitet. 

Kollektivtrafikmyndigheten, information ang fackliga förhandlingar avseende nya 
organisationen. 
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§ 199 Dnr KS 6/2020 
 
Delegeringsbeslut 
Beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 
 
Ärendebeskrivning 
Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 
redovisning. 
 
Kommunstyrelsen 

 
Datum  Ärendetyp  Beslut  Delegat  
2020-10-
13 

B001 12/2020, Regionens 
försäljning Ramsele-Nyland 
2:107  

KS ordf Johan Andersson 

    
Utskottet för Vård och omsorg 

-  
  

 
- Utskottet för Samhällsutveckling 
Beslutsnummer Händelsedatum Rubrik 

Ks-2020-895 2020-10-21 Beslut om bygglov 
Ks-2020-1031 2020-10-07 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1046 2020-10-05 Föreläggande 
Ks-2020-1048 2020-09-30 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1051 2020-10-01 Beslut 
Ks-2020-1052 2020-10-02 Slutbesked 
Ks-2020-1053 2020-10-05 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1054 2020-10-05 Beslut om avgift 
Ks-2020-1055 2020-10-05 Beslut om avgift 
Ks-2020-1056 2020-10-07 Beslut om bygglov 
Ks-2020-1057 2020-10-05 Slutbesked 
Ks-2020-1058 2020-10-06 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1059 2020-10-06 Beslut om avgift 
Ks-2020-1060 2020-10-09 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1061 2020-10-06 Intyg om registrering av livsmedelsanläggning 
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73 (75) 

Ks-2020-1062 2020-10-06 Bekräftelse på mottagen anmälan och startbesked 
Ks-2020-1063 2020-10-06 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1065 2020-10-07 Beslut om bergvärme 
Ks-2020-1066 2020-10-07 Föreläggande 
Ks-2020-1068 2020-10-08 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1069 2020-10-09 Strandskyddsdispens 
Ks-2020-1070 2020-10-13 Beslut om rivningslov och startbesked 
Ks-2020-1071 2020-10-08 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1072 2020-10-09 Strandskyddsdispens 
Ks-2020-1073 2020-10-08 Beslut om bygglov och startbesked 
Ks-2020-1074 2020-10-08 Slutbesked 
Ks-2020-1075 2020-10-08 Beslut om bygglov och startbesked 
Ks-2020-1077 2020-10-09 Bekräftelse på mottagen anmälan och startbesked 
Ks-2020-1078 2020-10-09 Slutbesked 
Ks-2020-1080 2020-10-09 Slutbesked 
Ks-2020-1081 2020-10-09 Beslut 
Ks-2020-1082 2020-10-09 Slutbesked 
Ks-2020-1083 2020-10-09 Slutbesked 
Ks-2020-1084 2020-10-09 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1085 2020-10-09 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1086 2020-10-09 Slutbesked 
Ks-2020-1087 2020-10-09 Slutbesked 
Ks-2020-1088 2020-10-09 Slutbesked 
Ks-2020-1089 2020-10-09 Beslut om avgift 
Ks-2020-1090 2020-10-09 Beslut om avgift 
Ks-2020-1091 2020-10-12 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1092 2020-10-12 Beslut om serveringstillstånd 
Ks-2020-1093 2020-10-12 Beslut om bergvärme 
Ks-2020-1094 2020-10-12 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1095 2020-10-14 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1096 2020-10-12 Beslut om bergvärme 
Ks-2020-1097 2020-10-13 Beslut om ågärd alkohollagen 
Ks-2020-1098 2020-10-13 Beslut 
Ks-2020-1099 2020-10-13 Beslut om bergvärme 
Ks-2020-1100 2020-10-14 Slutbesked 
Ks-2020-1101 2020-10-14 Beslut om bygglov 
Ks-2020-1102 2020-10-14 Beslut om avgift 
Ks-2020-1103 2020-10-15 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1104 2020-10-15 Beslut 
Ks-2020-1105 2020-10-16 Beslut 
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74 (75) 

Ks-2020-1106 2020-10-21 Föreläggande 
Ks-2020-1107 2020-10-16 Startbesked 
Ks-2020-1108 2020-10-19 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1109 2020-10-19 Intyg om registrering av livsmedelsanläggning 
Ks-2020-1110 2020-10-19 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1111 2020-10-19 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1112 2020-10-19 Startbesked 
Ks-2020-1113 2020-10-20 Startbesked 

Ks-2020-1114 2020-10-20 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1115 2020-10-20 Strandskyddsdispens 
Ks-2020-1116 2020-10-20 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1117 2020-10-20 Beslut 
Ks-2020-1118 2020-10-20 Slutbesked 
Ks-2020-1119 2020-10-21 Klagomål skrotbilar 
Ks-2020-1120 2020-10-21 Klagomål skrotbilar 
Ks-2020-1121 2020-10-21 Beslut om avgift 
Ks-2020-1122 2020-10-21 Beslut 
Ks-2020-1123 2020-10-21 Beslut 
Ks-2020-1124 2020-10-21 Beslut 
Ks-2020-1125 2020-10-21 Beslut 
Ks-2020-1126 2020-10-21 Slutbesked 
Ks-2020-1127 2020-10-21 Slutbesked 
Ks-2020-1128 2020-10-22 Klagomål skrotbilar 
Ks-2020-1129 2020-10-21 Beslut om bergvärme 
Ks-2020-1130 2020-10-21 Klagomål skrotbilar 
Ks-2020-1131 2020-10-21 Klagomål skrotbilar 
Ks-2020-1132 2020-10-22 Startbesked 
Ks-2020-1133 2020-10-22 Startbesked 
Ks-2020-1134 2020-10-22 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1135 2020-10-22 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1136 2020-10-22 Föreläggande 
Ks-2020-1137 2020-10-22 Beslut om rivningslov 
Ks-2020-1138 2020-10-22 Slutbesked 
Ks-2020-1139 2020-10-22 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1140 2020-10-22 Föreläggande 
Ks-2020-1142 2020-10-22 Beslut 
Ks-2020-1143 2020-10-23 Slutbesked 
Ks-2020-1144 2020-10-23 Slutbesked 
Ks-2020-1145 2020-10-26 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1146 2020-10-23 Slutbesked 
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75 (75) 

Ks-2020-1147 2020-10-23 Slutbesked 
Ks-2020-1148 2020-10-23 Bekräftelse på mottagen anmälan och startbesked 
Ks-2020-1149 2020-10-26 Slutbesked 
Ks-2020-1150 2020-10-26 Slutbesked 
Ks-2020-1152 2020-10-26 Beslut 
Ks-2020-1153 2020-10-26 Föreläggande 
Ks-2020-1154 2020-10-26 Beslut om bergvärme 
Ks-2020-1155 2020-10-26 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1156 2020-10-27 Beslut 
Ks-2020-1157 2020-10-27 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1159 2020-10-08 Beslut om avgift 
Ks-2020-1161 2020-10-27 Tillstånd enskilt avlopp 
Ks-2020-1162 2020-10-27 Beslut om bygglov och startbesked 

   
   
   
Jä-2020-40 2020-09-28 Startbesked 
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